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درهاى باز  بوم گردى به روى گردشگرى
۶

ذوب آهن، پیشران حرکت مترو در کشورذوب آهن، پیشران حرکت مترو در کشور
نقش اصفهان در تامین ریل به منظور پیشبرد احداث قطارشهری در کلانشهرهانقش اصفهان در تامین ریل به منظور پیشبرد احداث قطارشهری در کلانشهرها

۳

راه اندازى چندین اقامتگاه سنتى در استان اصفهان طى چند روزاخیر

پیشنهاد دیوانه وار ژاپنی ها پیشنهاد دیوانه وار ژاپنی ها 
به مهاجم پرسپولیسبه مهاجم پرسپولیس

ظاهراً ماجراى جدایى شهاب زاهدى از پرسپولیس با اصرار 
باشگاه ژاپنى شکل جدى ترى به خود گرفته است و مهاجم 
سرخ ها با یک پیشنهاد نجومى مواجه شده است. پیشنهاد 
قابل توجه از سوپرلیگ فوتبال ژاپن به مهاجم پرسپولیس 

ارزشى نزدیک به 400 هزار دلار دارد...
۲۲

جنگ نابرابر هیرکانی 

با آتش و آفات و 

توسعه ناپایدار 

جاعلانی که 

پولتان را سوخت 

می کنند

۵

عراقی ها و افغانستانی ها، بیشترین گردشگران سلامت سرقت ۵ میلیاردی از یک منزل در اصفهانجهان نما ۴ روش برای کاهش مصرف باتری توسط گوگل کروماستان تشخیص آلزایمر از روی چشم تکنولوژی سلامت

سکتــه قلبــی یا 
معـده درد؟ 

نقشه راه جدید برای
 گردشگران چینی در اصفهان 

۲

یک متخصص قلب با اشاره به تشابه علائم اولیه سکته قلبى با 
یک معده درد ساده گفت: متاسفانه همین اشتباه موجب شده برخى 
افراد به جاى مراجعه به پزشک قلب، به متخصص گوارش مراجعه 

کرده و فرصت را براى جلوگیرى از بروز سکته از دست بدهند...

رونمایى از اولین نقشه تخصصى گردشگرى اصفهان 
به دو زبان چینى و 
اتفاقى  انگلیسى 

اســت که مى تواند سرخط توســعه گردشگرى بین 
اصفهان و چین باشــد. تحقیقات نشــان مى دهد که 

چینى ها اصفهان را دوست دارند ...

پیشرفت های نجومی کشور 

در زمینه پزشکی و دارویی
۶

سال بیس

پست بانک ایران در نظر دارد مزایده عمومى به شــماره 2002003617000002 در خصوص فروش زمین تجارى مسکونى به 
مساحت عرصه 241 مترمربع و اعیان ---مترمربع را از طریق سامانه تدارکات الکترونیکى دولت با شماره پیگیرى 1402/01
برگزار نماید. کلیه مراحل برگزارى مزایده از دریافت اسناد مزایده تا ارائه پیشنهاد مزایده گران و بازگشایى پاکت ها از طریق 
درگاه سامانه تدارکات الکترونیکى دولت (ستاد) به آدرس  www.setadiran.irانجام خواهد شد و لازم است مزایده 
گران در صورت عدم عضویت قبلى، مراحل ثبت نام در سایت مذکور و دریافت گواهى امضاء الکترونیکى را جهت شرکت در 

مزایده محقق سازند. تاریخ انتشار مزایده در سامانه 1402/11/17مى باشد. 
مهلت زمانى بازدید ساختمان و دریافت اسناد مزایده از سایت: تا ساعت08/00 روز شنبه  تاریخ 1402/11/21

محل بازدید واقع در اصفهان خیابان سپه نبش کوچه تلفنخانه مى باشد.
مهلت زمانى ارائه پیشنهاد: تا ساعت 13/00 روز چهارشنبه تاریخ 1402/12/02
زمان بازگشایى پیشنهادات: ساعت 09/00 صبح روز شنبه  تاریخ 1402/12/05

یادآورى 1: اصل تضمین (پاکت "الف") مى بایستى حداکثر تا ساعت 13/00 روز چهارشنبه مورخ 1402/12/02تحویل دبیرخانه 
کمیسیون معاملات واقع در آدرس ذیل گردد.

اطلاعات تماس دستگاه مزایده گزار جهت دریافت اطلاعات بیشتر در خصوص اسناد مزایده و بارگذارى اسناد  به آدرس اصفهان  
خ محتشم کاشانى نبش بن بست کیوان ساختمان سرپرستى پست بانک استان اصفهان 

تلفن : 03159211108

فراخوان مزایده عمومی

 فروش  املاک و مستغلات پست بانک استان اصفهان 

پست بانک ایران

نوبت دوم

 م.الف:۱۶۶۲۳۸۰

شرکت آب و فاضلاب اســتان اصفهاندر نظر دارد عملیات اجرایى به شرح زیر را از طریق 
مناقصه عمومى به پیمانکاران واجد شرایط واگذار نماید.

 آگهی برگزاری مناقصه عمومی 

شركت آب و فاضلاب استان اصفهان

نوبت  دوم

شماره 
محل تامین موضوع مناقصهمناقصه

مبلغ تضمینمبلغ برآورد (ریال)اعتبار
(ریال )

26,087,769,1801,072,633,000جارىعملیات مدیریت بهره بردارى آب منطقه برخوار402-4-381

مهلت تحویل اسناد به دبیرخانه معاملات شرکت اتاق292 : تاساعت : 13:00 روز شنبه به تاریخ 1402/12/12
تاریخ گشایش اسناد مناقصه : از ساعت 08:00 صبح روز یکشنبه به تاریخ 1402/12/13

دریافت اسناد : سایت اینترنتى
WWW.abfaesfahan.ir  شرکت آب و فاضلاب استان اصفهان

WWW.iets.mporg.ir پایگاه ملى اطلاع رسانى مناقصات
شماره تلفن گویا:  35132338- 031

شهردارى فلاورجان در نظر دارد بر اساس مصوبه شماره 6/1373 مورخ 1402/10/04  نسبت 
به اجراى پروژه زیر از طریق برگزارى مناقصه انتخاب پیمانکار نماید.

- آخرین مهلت ارسال پیشنهاد قیمت تا پایان وقت ادارى روز سه شنبه مورخ 1402/12/15
مى باشد.

- جهت کسب اطلاعات بیشتر به سایت اینترنتیwww.falavarjan.irمراجعه فرمائید.

‹‹تجدید آگهی مناقصه ››

شهرداری فلاورجان

نوبت اول

 م.الف:۱۶۶۶۷۱۴

پروژه احداث ساختمان ادارى و ایستگاه آتش نشانى  ناحیه گارماسه شهر فلاورجان

محل پروژه : گارماسه فلاورجانمبلغ اعتبار پیش بینى شده :  15/000/000/000 ریالمدت پروژه : 3 ماه

نوع فهرست بها :  ابنیه سال 
محل تامین اعتبار : شهردارى فلاورجانشاخص دوره مبنا:میانگین سه ماهه سوم سال14021402

ستاد سامانه در کلیات عملیات اجرایى  : مطابق با اسناد مناقصه بارگذارىشده

یک م
یکمع
افراد به
و کرده

رونمایى از اولین نقشه تخصصىگردشگرى اصفهان
به دو زبان چینى و
اتفاقى انگلیسى 

امام جمعه اصفهان تاکید کرد؛امام جمعه اصفهان تاکید کرد؛

رار صراصرار 
جم هاجهاجمهاجم 
هاد نهادنهاد 
سلیسلیس 
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آمریکا یاراى مقاومت در برابر
 قدرت ایران را ندارد

عراقى ها و افغانستانى ها،
 بیشترین گردشگران سلامت 

خبرخوان
لپ تاپ  دست دوم نخرید

روزنامه شرق | ایــن روزهــا آن قدر 
هزینه خرید لپ تاپ و کامپیوتر ســر به فلک 
کشــیده اســت که قدرت خرید در این بازار 
به شدت کاهش داشته اســت و فعالان صنفى 
از کاهش فروش در ایــن بازار خبر مى دهند. با 
این حال نیاز به این کالا براى برخى اقشار سبب 
شده است که آنها به سمت خرید لپ تاپ هاى 
دست دوم و قاچاق سوق پیدا کنند. محمدرضا 
فرجى تهرانى، رئیس اتحادیــه فناوران رایانه 
تهران، مى گوید: خرید لپ تاپ هاى دست دوم 
و قاچاق ضرر مصرف کننــده را به همراه دارد. 
متأسفانه از هر پنج لپ تاپ دست دوم و قاچاق، 

تنها سه دستگاه سالم است.

پراید در تهران آدم 
مى کشد!

گجت نیوز |معاون اجتماعى و پیشگیرى 
از وقوع جرم دادگسترى استان تهران آمار مرگ 
میر سرنشینان پراید در تصادفات تهران را اعلام 
کرد. ابوالفضل نیکوکار عنوان کرد طبق آمارها 
23 درصد آمار فوتى هاى شهر تهران مربوط به 

استفاده کنندگان خودرو پراید است.

مصرف ماءالشعیر 
نصف شد!

دبیــر انجمــن تولیدکننــدگان  ایلنا |
ماءالشــعیر و مالت ایران گفت: طى دهه اخیر 
تولید ما 700 تا 750 میلیون لیتر در سال بوده 
و اکنون تقریبا نصف شــده و به همین میزان 
نیز تقاضا کم شــده که یکــى از دلایل اصلى 
آن اقتصاد خانوار است. حمیدرضا کمال علوى 
اظهار داشت: ما در سال جارى تنها یک مرحله 
افزایش قیمت ماءالشــعیر داشتیم اما متاسفانه 
روز به روز قیمت مواد اولیــه در حال افزایش 
اســت. وى افزود: در چند ســال گذشــته به 
خاطر شرایط اقتصادى خانوار کاهش مصرف 
داشته ایم اما شرکت ها سعى کرده اند حجم تولید 
را کاهش ندهند. وى گفت: در حال حاضر بخش 
کوچکى از ماءالشعیر تولیدى صادرات و مابقى 
در داخل کشور به مصرف مى رسد. وى میزان 
تولید را بین 400 تا 450 میلیون لیتر  در سال و 
سرانه مصرف هر نفر در سال را نیز در حد 4 تا 5

لیتر عنوان کرد.

مرسدس بر مى گردد 
|با بــه روزرســانى ســایت  رویداد24
خودرو هاى وارداتى ویژه جانبازان، مشــخص 
شد که شرکت ستاره ایران قصد دارد دو مدل از 
مرسدس بنز را به ایران وارد کند. به این ترتیب 
پس از ســال ها مجدداً شاهد حضور مرسدس 
بنز به صورت وارداتى در بــازار ایران خواهیم 
بود. تا به حــال در مورد محــدوده قیمتى این 
دو مدل حرفى به میان نیامده امــا با توجه به 
ســقف 35 هزار دلارى در نظر گرفته شــده و 
کاتالوگ هاى انتشار یافته، صد در صد نسخه 
پایــه و ارزان قیمت را در خیابــان ها خواهیم

 دید.

صاعقه بازیکن فوتبال
 را کشت!

یک بازیکن فوتبــال پس از  روز یاتو |
اصابت صاعقــه در حین بــازى در اندونزى، 
جان خود را از دست داد. ویدیویى دقیقاً لحظه 
اى که این مرد 35 ســاله به زمین افتاد را ثبت 
کرده است. این مرد که بعداً مشخص شد نامش 
سپتاین راهارجا اســت، در حین بازى دوستانه 
بین دو تیم اندونزیایى بود که صاعقه در حدود 
ســاعت 16:20 به وقت محلى او را هدف قرار 
داد. او پس از حادثه هنوز نفس مى کشــید اما 
پس از متحمل شدن ســوختگى هاى شدید 

جان داد. 

فرمانده نیروى هوافضاى ســپاه توان دفاعى کشــور 
در قیاس با زمان جنگ تحمیلــى را فراتر از تصورات 
دانست و گفت: زمانى بود که توپ ما در جنگ با رژیم 
بعث تنها تا شعاع 27 کیلومترى را هدف مى گرفت اما 
امروز به نقطه اى رسیدیم که ارتش تروریستى آمریکا در 
منطقه صراحتاً اعتراف مى کند که ما به دنبال درگیرى 
با جمهورى اسلامى نیســتیم چون مى داند که یاراى 

مقاومت در برابر قدرت دفاعى ایران را ندارد.
سردار امیرعلى حاجى زاده با بیان این که در حوزه هاى 
پدافندى، موشــکى و پهپادى جزو قدرت هاى برتر در 
جهان هستیم، اذعان داشت: در حال حاضر ما مى توانیم 

اهداف متحرك شناور را هدف قرار داده یا با استفاده از 
پهپادهاى پیشرفته غیرقابل رؤیت، عملیات شناسایى 

را در هر نقطه اى انجام دهیم.
وى کادرپرورى و تربیت مدیران کارآمد را از مهمترین 
الزامات در کشور دانست و تاکید کرد: مدیران کشور باید 
براى فعالیت اثربخش در شرایط تحریمى توجیه باشند. 
همچنین نهادهــاى نظارتى و تقنینــى باید با تقویت 
روحیه ریســک پذیرى و اصلاح قوانین زائد و دست و 
پاگیر، دست تصمیم گیران را در اتخاذ بهترین انتخاب 
باز گذاشته و کشور را به ســمت «محصول محورى» 

سوق دهند.

وزیر بهداشــت با بیان اینکــه بیشــترین مراجعات 
گردشگران ســلامت امروزه از کشورهایى مانند عراق 
و افغانستان است، گفت: ســالانه یک میلیادر دلار ارز 
از طریق گردشگرى سلامت وارد کشور مى شود.بهرام 
عین اللهى اظهار کرد: به دلیل اینکه جمهورى اسلامى 
ایران قوى ترین حوزه ســلامت منطقه را دارد، مردم 
کشورهاى همسایه تمایل دارند براى درمان به کشور 
ما مراجعه کنند.عین اللهى بیان کرد: بیشترین مراجعات 
را امروزه از کشورهایى مانند عراق و افغانستان داریم و 
از 64 ملیت گوناگون یک میلیون و 200 هزار گردشگر 
سلامت در سال گذشته به کشور مراجعه کرده اند.وى 

درباره میزان ارزآورى گردشــگرى سلامت نیز گفت: 
ســالانه یک میلیــارد دلار ارز از طریق گردشــگرى 
سلامت وارد کشور مى شود.وزیر بهداشت یادآور شد: 
10 کشور شامل عراق، افغانســتان، پاکستان، عمان، 
بحرین، ارمنستان، تاجیکســتان و کشورهاى حاشیه 
خلیج فارس بیشــترین مراجعه را بابت گردشــگرى 
سلامت به کشور دارند.وى خاطرنشان کرد: 20 درصد 
کل گردشگرانى که به ایران مى آیند گردشگر سلامت 
هستند و امیدواریم با همکارى بســیار خوبى که بین 
وزارت بهداشت و گردشگرى وجود دارد بتوانیم شاهد 

رونق بیشتر این موضوع در سال هاى آینده باشیم.

مریم محسنى
رونمایى از اولین نقشه تخصصى گردشگرى اصفهان به 
دو زبان چینى و انگلیسى اتفاقى است که مى تواند سرخط 

توسعه گردشگرى بین اصفهان و چین باشد. 
تحقیقات نشان مى دهد که چینى ها اصفهان را دوست 
دارند و همین باعث شــده که در رتبه اول گردشــگران 
خارجى اصفهان قرار بگیرند.  طبق آمارها در سال گذشته 
49 هزار و 275 نفر از کشور چین به اصفهان سفر کردند؛ 
این تعداد گردشگر نشــان مى دهد که مى توان بر روى 

گردشگران چینى سرمایه گذارى کرد. 
از این منظر اداره کل میراث فرهنگى گردشگرى و صنایع 
دســتى اصفهان سیاســت هاى همکارى با چینى ها را 
گسترده تر کرده و بر اساس گفته هاى سرپرست اداره کل 
قرار است از مشارکت چینى ها در ساخت هتل و سرمایه 

گذارى در این زمینه کمک گرفته شود. 
به نظر مى رســد که اولین گام براى رسیدن به نقشه راه 
پیش بینى شده براى تعامل بین اصفهان و چین رونمایى از 
نقشه نقشه جامع گردشگرى اصفهان به 2 زبان انگلیسى 
و چینى اســت که مى تواند راهکار مناسبى براى حضور 

گردشگران بیشتر آنهم از نوع چینى در اصفهان باشد. 
جالب اینکه در اردیبهشت ماه امسال هم شهردار اصفهان 
از تمایل همکارى با چینى ها ســخن گفته بود و با تأکید 
بر اینکه بى تردید چین براى ایران یک شریک فرهنگى 
و اقتصادى مهم اســت از شهر شــیان به عنوان اولین 
خواهرخوانده اصفهان نام برده بود. اتفاقى که 34 ســال 
پیش افتاد و به گفته على قاسم زاده، این به واسطه اهمیتى 

است که براى ارتباط با چین قائل هستیم.
این در حالى است که درســت چند ماه بعد از گفته هاى 

شهردار، آذر ماه امسال مدیرکل ارتباطات و امور بین الملل 
شهردارى اصفهان نیز از سرمایه گذارى هیأت چینى براى 

ساخت هتل در اصفهان خبر داد. 
سید على معرك نژاد گفت: سیاست ما بر این است که در 
ساخت هتل بخش خصوصى مشارکت کند، در این راستا 
پیشــنهاداتى آماده کرده ایم که هیئت چینى مى تواند در 

اختیار سرمایه گذاران خود قرار دهد.

وى افزود: در جلسه اردیبهشت ماه، شهردار اصفهان ایده 
ساخت هتل با همکارى اصفهان و شیان را مطرح کرد تا 
دغدغه گردشگران چینى رفع و این هتل به نام شهر شیان 
ساخته و معمارى این شهر در آن در نظر گرفته شود؛ این 
یک پیشنهاد فوق العاده بود که وزیر مختار سفارت چین از 
آن استقبال کرد و ما امیدوار شدیم برنامه ریزى هاى بهترى 

در این زمینه با نمایندگان شیان داشته باشیم.

حالا حدود 9 ماه ماه از اظهارات شهردار و 2 ماه از اظهارات 
مدیرکل ارتباطات و امور بین الملل شــهردارى اصفهان 
گذشــته و به نظر مى رســد که با ورود اداره کل میراث 
فرهنگى به پرونده حضور گردشگران چینى در اصفهان، 
این بار مسأله وسعت بخشیدن به ارتباطات بین اصفهان 
و چین به شــکلى جدى تر به منصه ظهور بنشیند و پى 

گرفته شود.

نقشه راه جدید براى گردشگران چینى در اصفهان 
بالاخره شنبه یا پنج شنبه؟ 

محمد  باشگاه خبرنگاران جوان |ســید 
حسینى، معاون پارلمانى رئیس جمهور درباره تعطیلى 
شنبه ها گفت: هنوز در دولت این موضوع مطرح نشده 
اســت. مجلس این امر را به دولت واگذار کرده است 
و صرفا گفته اند باید دو روز در هفته تعطیل باشــد و 
اینکه کدام یک از روزها باشد را به دولت واگذار کرده 
اند. معاون پارلمانى رئیس جمهــور ادامه داد: باید در 
دولت جلسات برگزار شود و این روزها نهایى شود. در 
کمیسیون اجتماعى مجلس دو نظر وجود داشت برخى 
مى گفتند شنبه و برخى هم نظرشان بر روى تعطیلى 

پنجشنبه ها بود.

ساعت رسمى کشور 
تغییر مى کند؟ 

خبرآنلاین| سخنگوى اقتصادى دولت درباره 
تغییر ساعت کار رســمى اظهار کرد: دولت برنامه اى 
براى تدوین لایحه تغییر ســاعت کار رسمى کشور 
ندارد. بر اساس مصوبه مجلس شوراى اسلامى، دولت 
این اختیار را دارد که ساعت دستگاه هاى زیر مجموعه 
خود را به گونه اى تنظیم کند که استفاده بهینه از انرژى 
محقق شود. سید احسان خاندوزى افزود: بررسى هاى 
وزارت نیرو نشان مى دهد که در فصل گرم پارسال، 
تغییر ســاعت ادارى در حوزه مجموعه هاى زیر نظر 
دولت و نهادهاى عمومى، صرفه جویى معادل میزان 
تولید ســه نیروگاه برق را به همراه داشته است و در 
ســال آینده نیز دولت از این ظرفیــت براى کاهش 

مصرف انرژى استفاده خواهد کرد.

مطهرى، سرلیست 
فهرست لاریجانى 

فهرست منتسب به على لاریجانى در حال  ایرنا |
نهایى شدن است و قرار است این لیست به سرلیستى 
على مطهــرى وارد عرصه انتخابات شــود. منصور 
حقیقت پور نماینده دوره نهم مجلس شوراى اسلامى 
صحنه گردان فعالیت هاى انتخاباتى لیست نزدیکان 
على لاریجانى است. یکى از کاندیداهاى منتسب به 
على لاریجانى گفته بود که مــا به دنبال جذب افراد با 
ســابقه کار نمایندگى از جریانات مختلف و حضور در 

انتخابات با این گروه از افراد هستیم.

تغییر حوزه باهنر قطعى شد 
رئیس جبهه پیروان خط امام و رهبرى با  ایرنا  |
صدور بیانیه اى از تغییر حوزه انتخابیه خود از شهرستان 
تهران به کرمان خبر داد. محمد رضا باهنر اعلام کرد: 
عزم آن نمودم که با تغییر حوزه انتخابیه خود از تهران به 
کرمان، درصورت اعتماد دوباره مردم، آخرین حضورم 
در خانه ملت به نمایندگى از مــردم خوب، صبور، دانا، 

انقلابى و ولایتمدار زادگاهم کرمان باشد.

عصبانیت امام جمعه 
همشهرى آنلاین | امام جمعــه خلیل آباد 
خراسان رضوى که براى افتتاح روکش آسفالت دعوت 
شده بود از افتتاح و بریدن روبان این پروژه امتناع کرد. 
حجت الاسلام دســتجردى گفت هر طرحى ارزش 
برگزارى مراســم افتتاح ندارد. شما دارید وظیفه تان را 

انجام مى دهید.

 پوتین: بایدن را ترجیح 
مى دهیم

ایرنا| ولادیمیر پوتیــن در مصاحبه بــا «پاول 
زوربین» خبرنگار تلویزیون «روسیه-1»  در پاسخ به 
این پرسش که آیا روسیه، جو بایدن را به عنوان رئیس 
جمهورى آمریکا ترجیح مى دهد یــا دونالد ترامپ را، 
گفت: بایدن. وى اظهار کرد: او (بایدن) باتجربه تر و قابل 
پیشى بینى تر، یک سیاستمدار «مکتب قدیمى» است. با 
این حال ما با هر رهبرى که توسط مردم آمریکا انتخاب 
شــود، کار خواهیم کرد. پوتین افزود که دونالد ترامپ 
نامزد انتخابات ریاست جمهورى آمریکا سیاستمدارى 

خارج از سیستم سیاسى این کشور است.

لادن ایرانمنش
جنگل  هاى هیرکانى هر لحظه در حال جنگند، جنگى 
نابرابر؛ حالا چه آفت هاى سمج و مهلک بر جان هیرکانى 
دست اندازى کنند و یا شعله هاى ویرانگر آتش باشد و یا 
توسعه ناپایدار عرصه هاى مسکونى و اراضى کشاورزى 
هر کدامشان مى توانند تکه اى از روح و جان هیرکانى 

را بدزدند.
هشــدارها در این زمینه جدى اســت و از نصف شدن 
مســاحت جنگل هاى هیرکانى تا نیم قرن آینده خبر 
مى دهد؛ کاهش این میــزان از جنگل ها یعنى فاجعه. 
عرصه هایى که مى تواننــد نقش مهمى در تعدیل آب 
و هوا و مباحث طبیعى داشته باشــند و اگر نابود شوند 

مشکلات زیادى را بوجود مى آورند.
به گفته مسئولان ســازمان منابع طبیعى تنها راهکار 
حفظ این جنگل ها حمایت هاى مادى دولتى اســت؛
 طرح هایى که مى تواند در حفظ و صیانت جنگل ها نقش 
مهمى داشته باشد. به گفته کارشناسان منابع طبیعى این 
حمایت مادى دولت از طرح هــاى صیانتى و حفاظتى 
مربوط به جنگل هاى شمال حداقل باید سه برابر شود تا 
امکان حفظ کمیت و کیفیت کنونى عرصه هاى جنگلى 

هیرکانى در دهه هاى آینده وجود داشته باشد. 
به نظر مى رسد که توسعه ناپایدار عرصه هاى مسکونى 
و اراضى کشــاورزى در یک قرن اخیر باعث شده که 
مســاحت مجموعه جنگل هاى هیرکانى از حدود سه 
میلیون هکتار به کمتر از دو میلیون هکتار کاهش یافته 

اما مسئولان سازمان منابع طبیعى و آبخیزدارى کشور 
تاکید دارند که اولاً مساحت جنگل هاى شمال کشور، 
هیچ گاه بیش از 2/5 میلیون هکتار نبوده است، ثانیاً اگر 
تعریف جهانى جنگل یعنى عرصه هاى داراى تاج پوشش 
درختى بیش از 5 درصد را مد نظــر قرار دهیم، در حال 
حاضر مساحت عرصه هاى جنگلى هیرکانى در داخل 
ایران حدود دو میلیون و 50 هزار هکتار برآورد مى شود. 

مجموعه جنگل هاى هیرکانى که بخش هاى مختلف 
آن بین 40 تا 60 میلیون سال قدمت دارند، شامل تمام 
عرصه هاى جنگلى است که از شهر آستارا در جمهورى 
آذربایجان تا شهر گلى داغ در استان گلستان واقع شده اند 
و با وجود این که تنها 60 هکتار آن در کشور آذربایجان 
قرار دارد، امــا این جنگل ها به عنــوان میراث طبیعى 

مشترك دو کشور آذربایجان و جمهورى اسلامى ایران 
در فهرست جهانى یونسکو به ثبت رسیده اند. 

در این میان، در حالى که جنگل هاى هیرکانى از معدود 
عرصه هاى جنگلى در سراسر جهان محسوب مى شوند 
که از دو عصر یخبندان جان سالم به در برده اند، اما این 
نگرانى از ســوى برخى کارشناســان و فعالان محیط 
زیست مطرح شده است که تداوم روند توسعه ناپایدار در 
شمال کشور موجب شود که طى 50 سال آینده مساحت 

این جنگل ها حدود نصف مقدار کنونى شود. 
گرچه در زمینه کاهش جنگل هاى هیرکانى اختلاف 
نظرها زیاد اســت و دولتى ها یک چیز مــى گویند و 
دوستداران محیط زیســت نظر دیگرى دارند اما نقى 
شعبانیان، معاون امور جنگل ســازمان منابع طبیعى و 

آبخیزدارى کشور به عنوان فردى که از نزدیک با این 
مسأله روبرو است معتقد است: رقم سه میلیون هکتار که 
توسط برخى کارشناسان به عنوان مساحت جنگل هاى 
هیرکانى در حدود یک قرن قبل بیان مى شــود، دقیق 

نیست.
 او مى گوید که تا قبل از دهه 30، امکان تصویربردارى 
هوایى از عرصه هاى جنگلى کشــور کــه مى تواند به 
دقیق شــدن محاسبه مســاحت این عرصه ها کمک 
کند، وجود نداشته است و در گذشته، مساحت جنگل ها 
عمدتا با اســتفاده از حرکت با اسب و قاطر اندازه گیرى 
مى شد. شعبانیان البته مى پذیرد که مساحت جنگل هاى 
هیرکانى در دهه هاى گذشــته تا حدودى کاهش پیدا 
کرده، ولى تاکید دارد که سطح این جنگل ها در بهترین 

حالت حدود 2/5 میلیون هکتار بوده است.
اما با وجود تمام این اختلافات بین کارشناســان، نقطه 
مشترك و اتفاق نظر بر این است که کیفیت جنگل هاى 
شمال در طول چند دهه اخیر به شدت کاهش پیدا کرده 
اســت  به نحوى که درصد تاج پوشــش درختى اغلب 
عرصه هاى جنگلى هیرکانى در طول سنوات گذشته، 
سال به سال کمتر شده است؛ زیرا مواردى نظیر حضور 
دام مازاد در عرصه هاى جنگلى، آلودگى ناشى از دپوى 
زباله در دل جنگل ها، ضابطه مند نشدن تفریح و تفرج در 
عرصه ها، ویلاسازى هاى غیرمجاز و البته قاچاق چوب، 
به قطع درختان جنگلى و خالى شدن جنگل ها از پوشش 

درختى در برخى نقاط دامن زده است.

خورشید کیایى
لابه لاى تبلیغات بى شمار فضاى مجازى، از تراول هاى صاف و تانخورده و 
اسکناس هاى نو گرفته تا سند ملک و املاك یا خودرو، شناسنامه یا پاسپورت یا 
کارت پایان خدمت و حالا هم گواهینامه رانندگى، همه اسنادى است که توسط 

جاعلان به مردم فروخته مى شود.
فروش گواهینامه هاى جعلى مسأله تازه اى اســت که بدون فرایند قانونى و 
آزمون و امتحان به راحتى فروخته مى شود. گواهینامه هایى که ارزان خرید و 
فروش مى شوند اما پیامدهایشان گران تمام مى شود. جالب اینکه این گواهینامه 
ها که حالا در بسیارى از سایت هاى غیر مجاز تبلیغ مى شوند همگى جعلى بوده 

و اگر پولى براى آن پرداخت شود سوخت خواهد شد. 
مورد جالب توجه در این سایت ها و یا فضاهاى مجازى جاعلانى هستند که 
چندین هزار دنبال کننده دارند و این بدان معنا اســت که این جاعلان خوب 
توانسته اند دل مشتریان ساده لوحشان را به دست بیاورند .مبالغى که براى این 
گواهینامه ها دریافت مى شود متفاوت است؛ به این شکل که گواهینامه پایه 
یک و 2 و 3 صادر مى کنند که هزینه گواهینامه پایه یک مبلغ 10 میلیون پایه 2

رقم 8 میلیون و پایه 3 حدود 5 میلیون تومان است.

نکته جالب توجه اینجاســت که این افراد حتى به شــرط استعلام و صحت 
گواهینامه اقدام به فروش آن مى کنند، مدت زمان صدور گواهینامه هم بین 
23 تا 25 روز اســت. خیلى ها هم که حال و حوصله خواندن کتاب و شرکت 
در کلاس هاى آموزشــگاه هاى رانندگى را ندارند، به راحتى گول این افراد را 
مى خورند و گواهینامه تقلبى مى گیرند.اما رئیس مرکز صدور گواهینامه راهور، 
آب پاکى را روى دســت این افراد ریخته و اعلام کرده کــه با توجه به فرایند 
سیستمى و هوشمند، صدور گواهینامه هاى رانندگى، امکان ورود و دسترسى 
افراد غیرمجاز به سامانه هاى این مرکز غیرممکن است؛ بنابراین هرگونه تبلیغ 
در فضاى مجازى و شبکه هاى اجتماعى مبنى بر امکان صدور گواهینامه با 

داشتن سابقه در سیستم پلیس راهور غیرممکن است.
 تعدادى از جاعلان بعد از گرفتن بخشــى از هزینه هاى مربوطــه از افراد و 
طعمه هاى خــود، خطوط ارتباطى خــود را قطع و امکان دسترســى افراد را 
غیرممکن مى کنند و تعــدادى نیز با گرفتن مدارك هویتى و شناســنامه اى 
اشخاص دیگر گواهینامه با مشخصات سایرین جعل مى کنند که در سامانه هاى 

پلیس راهور فاقد سابقه و اعتبار است.
به نظر مى رسد که باید تنبلى را کنار گذاشت و براى گرفتن گواهینامه به همان 

آزمون ها دل ببندیم تا حداقل سرابى جلوى راهمان نقش نبندد. دوم اینکه اگر 
گواهینامه دارید، به توصیه پلیس هر چند وقت یک بار ســوابق تخلفاتى درج 
شده در سابقه گواهینامه خود را کنترل و بررســى کنید و در صورت مشاهده 
هرگونه سابقه تخلف رانندگى که خودتان مرتکب نشده اید، به مرکز اجراییات 
و مرکز صدور گواهینامه پلیس راهور مراجعــه و موضوع را پیگیرى کنید تا از 

مشخصات تان سوءاستفاده نشود.

جنگ نابرابر هیرکانى با آتش و آفات و توسعه ناپایدار 

جاعلانى که پولتان را سوخت مى کنند
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مسائل ترافیکى در اصفهان
 منحصربه  فرد است

نقش آفرینى اصفهان در 
گسترش روابط ایران و عربستان

سرقت 5 میلیاردى
 از یک منزل در اصفهان 

جانشـین فرمانـده انتظامـى اسـتان اصفهـان از 
دسـتگیرى اعضاى باند سـه نفره اى که با دستبرد به 
انبار یک منزل در شهر اصفهان 50 میلیارد ریال اموال 
نفیس و قدیمى را به سرقت برده بودند خبر داد. سردار 
محمدرضا هاشـمى فر اظهـار کرد:کارآگاهان پس از 
بررسى محل وقوع سـرقت و انجام اقدامات علمى و 
تخصصى و جمع آورى سرنخ هاى موجود در صحنه، 
رد پاى باندى سه نفره را در این سرقت به دست آوردند 
و در عملیاتى ضربتى هر سـه متهم دسـتگیر شـدند. 
سردار هاشـمى فر با اشـاره به کشـف اموال مسروقه 
شـامل فرش هاى قدیمى، تابلو نقاشـى و کتاب هاى 
نفیس قدیمى و ظروف تزئینى بـه ارزش 50 میلیارد 
ریـال از مخفیـگاه متهمـان تصریـح کـرد: متهمان 
دسـتگیر شـده پس از تکمیـل پرونـده بـراى انجام 

اقدامات قانونى به مرجع قضائى تحویل داده شدند.

احداث یک  مدرسه 
با کمک سازمان ملل

مدرسه معلم در محله لودریچه دولت آباد شهرستان 
برخوار به بهره بردارى رسید. مدیرکل دفتر امور اتباع 
و مهاجـران خارجى اسـتاندارى اصفهـان گفت: این 
مدرسـه در زمینى به مسـاحت دو هـزار و 700 متر و 
با زیر بناى هزار و 350 متر مربـع در دو طبقه احداث 
شـده اسـت. مهدى معینى افزود: این مدرسه داراى 
12 کلاس، 3 فضـاى ادارى، کتابخانـه، آزمایشـگاه 
و سـالن اجتماعـات اسـت و بـراى آن بیـش از 200 
میلیارد ریال با مشـارکت کمیسـاریاى عالى سازمان 
ملل متجـد در امـور پناهندگان هزینه شـده اسـت. 
نماینده کمیساریاى عالى سازمان ملل متحد در امور 
پناهندگان در ایران نیز با قدردانى از دولت ایران براى 
فراهم کردن فضاى آرام براى تحصیل دانش آموزان 
گفت: هدف کمیسـاریا فراهم کردن فضاى مناسب 
براى تحصیل دانش آموزان با همکارى ایران است. 
یومیکو تاکاشـیما ایشـیکاوا افـزود: در ایـران دانش 
آموزان ایرانى و افغانى در کنار هم و با آرامش تحصیل 
مى کنند و این امر موجب خرسندى است و براى همه 

پیام صلح و دوستى دارد.

افتتاح 950 واحد مسکونى 
تعاونى ساز 

950 واحد مسـکونى تعاونى ساز در اسـتان اصفهان 
به بهـره بردارى رسـید. مدیـر کل تعـاون، کار و رفاه 
اجتماعى استان اصفهان گفت: این 950 واحد مسکونى 
در شهرستان هاى خمینى شهر، شاهین شهر، اصفهان 
و سـمیرم سـاخته و تحویل اعضا شـد. میثم مداحى، 
همچنین بـه افتتـاح 7 طـرح تعاونـى در بخش هاى 
تولید، صنعت و خدمات نیز اشـاره کرد و افزود: افتتاح 
دو شـرکت تعاونى در روسـتاى شهرسـتان سمیرم و 
فریدن از شـاخص ترین این طرح ها اسـت. وى ادامه 
داد: تعاونى هـاى مسـکن اسـتان اصفهـان از ابتداى 
انقلاب تاکنون بیـش از 50 هـزار واحد مسـکونى را 
احـداث و در اختیار اعضـاء قـرار داده اند که ایـن آمار 
نشـان دهنده ظرفیت بالاى بخش تعـاون براى حل 
مشـکلات اقتصـادى اسـت. مداحـى تصویب سـند 
توسـعه بخش تعاون پس از ده سـال را نشـان دهنده 
توجه و اهتمـام دولت سـیزدهم براى توسـعه بخش 
تعاون دانسـت و گفت: با توجـه ویژه رئیـس جمهور 
شـوراى توسـعه بخش تعـاون در مرکـز و متناظرآن 
در اسـتان ها نیز تشـکیل و براسـاس آن تکلیف همه 
دسـتگاه ها براى توسـعه بخش تعـاون و رسـیدن به 
سـهم 25 درصـدى این بخـش از اقتصاد مشـخص

 شده است.

تکریم جانبازان اصفهان
به مناسبت روز جانباز در هاى آسایشگاه شهید مطهرى 
اصفهـان بـر روى مـردم گشـوده شـد. در ایـن آییـن 
شـهروندان اصفهانى با حضور در جمع جانبازان بالاى 
70 درصد از رشـادت ها وایثار این بزرگـواران قدردانى 
کردند. اهداى گل و شیرینى و مولودى خوانى و برپایى 

جشن از برنامه هاى آن بود.

سهیل سنایى
نمایشگاه صنعت ســاختمان و صنایع وابسته که از 24 
بهمن ماه در مرکز نمایشگاهى شــهرآفتاب در تهران 
برپا شده بود، دیروز جمعه 27 بهمن ماه به کار خود پایان 
داد. یکى از شــرکت کنندگان در این نمایشگاه، شرکت 
ذوب آهن اصفهان بود که محصولات تولیدى خود را در 

معرض دید بازدید کنندگان قرار داد.
در طول سه روز برگزارى نمایشــگاه صنعت ساختمان 
و صنایع وابسته، مدیران ارشــد ذوب آهن اصفهان هم 
حضور داشتند و پاسخگوى پرسش هاى بازدید کنندگان 
از غرفه این شــرکت بزرگ فولادى کشــور بودند. روز 
چهارشــنبه، مهدى کوهى مدیرعامــل ذوب آهن در 
محل این نمایشگاه حاضر شد و به سئوالات خبرنگاران 

پاسخ داد.
اگرچه محور اصلى این نمایشــگاه و پرســش و پاسخ 
حاضران، درباره صنعت ساختمان و صنایع وابسته به آن 
بود اما کوهى گریزى هم به وضعیت کنونى تولید ریل که 
یکى از مهم ترین و پرکاربردترین محصولات ذوب آهن 
است زد و خبر داد که ذوب آهن ریل مورد نیاز خطوط بین 
شهرى وهمچنین متروى کلانشهرها را تامین مى کند به 
طورى که هم اکنون در تمام پروژه هاى راه آهن و مترو 
از ریل ذوب آهن اصفهان اســتفاده مى شود و اخیراً این 
محصول در پروژه تجریش – پرند در تهران و همچنین 
خط دوم مترو اصفهان که در حال توسعه مى باشد مورد 

استفاده قرار گرفته است.
درباره اهمیت این صنعت، هادى حق بین، معاون فنى و 
عمرانى شهردارى تهران نیز که روز چهارشنبه 25 بهمن 
ماه به غرفــه ذوب آهن اصفهان در نمایشــگاه صنعت 
ساختمان و صنایع ســر زده بود گفته است: «تولید ریل 
در ذوب آهن  با اســتاندارد جهانى که در پروژه هاى راه 
آهن و متروى کلان شهرها مورد استفاده است موجب 
غرور ملى است و یک افتخار بزرگ محسوب مى شود.»

وى به این هم اشاره کرده که امروز ظرفیت بسیار خوبى 
در کشور براى توســعه خطوط ریلى و همچنین تحول 
صنعت ســاختمان به ویژه در پروژه هــاى بلند مرتبه و 
خاص فراهم است که ذوب آهن اصفهان با تولیدات خود 
نقش مهمى در این زمینه ایفا مى کند و امیدوارم با تولید 

مقاطع با سایز بالاتر این امر توسعه یابد.

  مشارکت ذوب آهن در متروى اصفهان
تولید ریل مترو در ذوب آهن اصفهان، از ســال 1398 
و با تناژ 1052 تن آغاز شــد و امروز این شرکت، تنها با 
محصولات فولادى که در عرصه ساخت و ساز استفاده 
مى شود، شناخته شده نیست بلکه ریل هاى تولید شده 
توسط ذوب آهن در استان هاى مختلف و از جمله در خود 

استان اصفهان در حال استفاده است.
همانطور که مهدى کوهى گفته است، خط دوم متروى 
کلانشهر اصفهان که در حال حاضر مراحل احداث خود را 
دنبال مى کند نیز از ریل تولید شده در ذوب آهن استفاده 

مى کند. 
طول خط دوم متروى اصفهان حدود 25 کیلومتر است 
و ســازمان قطار شــهرى اصفهان براى این خط مترو 
در گام اول حدود 2575 تن ریل  ملــى که 100 تن آن 
نیز ریل سخت مى باشــد از ذوب آهن اصفهان تحویل 

گرفته است. 
محســن واعظى فر مدیرعامل ســازمان قطار شهرى 
اصفهان درباره این که چرا این سازمان از تولیدات ذوب 
آهن براى پیشــبرد کارها در خط دوم مترو استفاده مى 
کند مى گوید این موضوع به استاندارد بالاى ریل ذوب 
آهن مربوط است: «بر اساس بازدیدهاى متعددى که از 
کارخانه ذوب آهن اصفهان داشتم، فرایند تولید ریل را از 
نزدیک در این مجتمع عظیم صنعتى مشــاهده کردم، 
ریل ذوب آهن بر اساس اســتانداردهاى روز دنیا  تولید 

مى شود.»
وى البته خواستار مشارکت بیشتر ذوب آهن در احداث 
مسیر ریلى اصفهان – فولادشهر نیز شده است؛ مسیرى 
که از جمله مسیرهاى کلیدى صنایع بزرگ استان بوده و 
همچنین به دلیل وجود مسکن مهر فولادشهر از اهمیت 
قابل توجهى برخوردار است: «با توجه به اینکه خط ریلى 
عنوان شــده از جمله خطوط حومه کلان شهر اصفهان 
است تامین منابع آن با وزارت راه و شهرسازى مى باشد 
که در این خصوص نیاز اســت اعتبار ویژه به این مسیر 
اختصاص یابد و همچنین صنایع بزرگ اســتان مانند 
فولاد مبارکه و ذوب آهن نیز در این  بخش مشــارکت 

بیشترى داشته باشند.»

  تولید ریل سخت، اقدامى در جهت توسعه خطوط 
ریلى مترو

ذوب آهن اصفهان در حال حاضر بــه عنوان تنها تولید 
کننده ریل در غرب آسیا جزء لیست خرید سازمان هاى 
قطار شهرى کشــور قرار گرفته  و آمادگى کامل خود را 
براى تامین ریل مورد نیاز کلیه متروهاى کشــور اعلام 
کرده است. این اعلام آمادگى به این منجر شده که هم 
اکنون قطارهاى شهرى کشــور از جمله تهران، تبریز، 
مشهد و اصفهان در مجموع 13 هزار تن ریل مورد نیاز 
خود را از ذوب آهن اصفهان خریدارى کنند که حدود 11 
هزار تن آن تحویل داده شده و  مذاکرات براى خرید پارت 

هاى ریل بعدى نیز در حال انجام مى باشد. 
حدود 3 ماه پیش مدیران عامل سازمان هاى قطار شهرى 
کشور ضمن بازدید از ذوب آهن اصفهان، با فرایند تولید 
ریل در این مجتمع عظیم صنعتى آشنا شدند که به گفته 
على نصیرى، معاون بازرگانى ذوب آهن اصفهان، این 
بازدید باعث شد تا «تعاملات بســیار خوبى» بین ذوب 
آهن و این مدیران ارشــد به منظور تکمیل پروژه هاى 
ریلى کلانشــهرها برقرار شــود. در همین اصفهان نیز 
سازمان قطار شهرى بعد از تجربه موفق خرید ریل مترو 
بهارستان از ذوب آهن، در دومین اقدام توسعه اى خود 
2500 تن ریل ۵۴E۱ براى خــط 2 مترو اصفهان از این 

مجتمع عظیم صنعتى خریدارى کرده است.
معاون بازرگانى ذوب آهن در این بــاره مى گوید که از 
این میزان ریل تحویل داده شده به مترو اصفهان 100  
تن سهم ریل سخت است که بجاى واردات، از ریل ملى 
ذوب آهن اصفهان تامین شده است. تولید ریل سخت از 
آبان ماه سال جارى در بخش فولادسازى و کارگاه نورد 
 ۵۴E۱۴۹ وE۱ 650 آغاز شده است. پیش از این ریل هاى
با گرید R۲۶۰ تولید شــده بود و حالا ریل مترو ۵۴E۱ با 
گرید فولاد R۳۲۰Cr  معروف به ریل سخت نیز توسط 
این شرکت بزرگ اصفهانى به همراه کنترل هاى ابعادى 

دقیق و سختگیرانه در حال تولید است.
در فرایند تولید این محصــول ارزش افزا به دلیل اضافه 
شدن حدود یک درصد آلیاژکروم  (Cr) افزایش سختى 
20 درصدى در محصول نهایى ایجاد شده و در مجموع 
دامنه سختى آن به دلیل ارتقاء عناصر شیمیایى و فرایند 
متفاوت تولید نسبت به گرید فولاد R260 ،  از محدوده 
300-260 برینل به 360-320 برینل افزایش مى یابد.

این نوع ریل با توجه به سختى بالاى متریال، فرایند تولید 
را به شــدت تحت تاثیر قرار خود قرار مى دهد، بنابراین 
المان ها نسبت به قبل از شرایط بسیار متفاوتى برخوردار 

مى شوند.
علیرضا مهرابى مدیر نورد ذوب آهن اصفهان درباره این 
که اضافه شدن آلیاژ کروم چه مزایایى در پى دارد و ریل 
سخت تولیدى در چه قسمت هایى از خطوط مترو مورد 
استفاده قرار مى گیرد، مى گوید: «افزایش کروم علاوه 
بر ارتقاء سختى ، مقاومت به سایش این ریل را نیز تحت 
تاثیر قرار داده و آن را به حد قابل قبولى مى رســاند. این 
ریل سخت جهت افزایش طول عمر سایشى ریل هاى 
مترو و در مکان هاى قوس دار که طبیعتاً  ریل و به ویژه 
تاج آن در معرض سایش بیشــتر واقع مى شوند، مورد 

استفاده قرار مى گیرد.

  محدود نشــدن مشــارکت در احداث مترو به 
تامین ریل 

براى توســعه خطوط ریلى کشــور و همچنین حفظ و 
نگهدارى مسیرهاى در حال بهره بردارى مترو و راه آهن 
سراسرى طبق برنامه توسعه کشور، مجموعه ذوب آهن 
اصفهان سالیانه حدود 100 هزار تن ریل از پروفیل هاى 
مختلف مورد نیاز را تولید و در اختیار مترو کلان شهرها و 

همچنین راه آهن سراسرى قرار دهد.
این در حالى اســت که ســازمان قطار شهرى اصفهان 
در کنار خرید ریل از شــرکت ذوب آهــن، براى احداث
 ایستگاه هاى خط 2 مترو اصفهان نیز در مجموع افزون 
بر 57 هزار تن مقاطع ساختمانى از ذوب آهن خریدارى 
کرده است.این موضوع نشــان مى دهد که چشم انداز 
شرکت ذوب آهن در تکمیل پروژه هاى مترو در کشور 
تنها به  تولید ریل منتهى نشــده است بلکه موارد متعدد 
دیگرى از ساخت و ســاز در زیر زمین هم با استفاده از 

تولیدات این شرکت انجام مى شود. 

نقش اصفهان در تامین ریل به منظور پیشبرد احداث قطارشهرى در کلانشهرها

ذوب آهن 
پیشران حرکت مترو در کشور

اســتاندار اصفهان گفــت: اصفهان به عنــوان یکى از 
استان هاى راهبردى مى تواند به خوبى در گسترش روابط 

دو کشور ایران و عربستان نقش آفرینى کند.
ســیدرضا مرتضوى، در دیدار با عبدا... بن سعود العنزى، 
سفیر عربستان سعودى، اظهار کرد: عربستان سعودى را 
به عنوان یکى از کشورهاى بزرگ اسلامى مى شناسیم و 
معتقد هستیم اگر میان امت اسلام ارتباطات عمیق ترى 
وجود داشــته باشــد در نهایت با موفقیت هاى بزرگ نیز 

مواجه خواهیم شد.
وى خاطرنشــان کرد: اصفهــان نیز به عنــوان یکى از 
استان هاى راهبردى مى تواند به خوبى در گسترش روابط 

دو کشور ایران و عربستان نقش آفرینى کند.
مرتضوى خاطرنشان کرد: ما در استان اصفهان مى توانیم 
بضاعت هاى خود را جهت تعاملات بیشتر میان دو کشور 
به کار ببندیم.وى ادامه داد: جمهورى اســلامى ایران در 
حوزه هاى مختلف از جمله(پزشکى، فناورى، صنعت و سایر 
حوزه ها) توانسته به جایگاه قابل توجهى دست یابد که البته 
همه دستاوردها را متعلق به خود نمى دانیم و معتقد هستیم 
دستاوردهاى ایران اسلامى در خدمت جهان اسلام است.

وى تأکید کرد: اصفهان آماده نقش آفرینى در حوزه هاى 
مختلف میان دو کشور اســت که مى تواند زمینه ساز افق 

روشن براى جهان اسلام باشد.

معاون حمل ونقــل و ترافیک شــهردار اصفهان گفت: در 
کلان شهرها مسائل ترافیکى به واسطه تأثیر در تمام ابعاد 
زیست شهرى شــرایط ویژه اى دارد که این مهم از لحاظ 
موقعیت جغرافیایى، تاریخى و اجتماعى اصفهان، شرایط 
منحصربه فردى را ایجاد کرده است و ضرورت هماهنگى 
و در نظــر گرفتن تصمیمات کارآمــد را دوچندان مى کند.

حسین حق شناس اظهار کرد: نشســت مشترك مدیران 
ترافیک شــهردارى اصفهان با رئیس پلیس راهور کشور 
در راســتاى رفع و کاهش دغدغه ها در رابطه با موضوعات 
ترافیکى شهر اصفهان برگزار شد.وى با بیان اینکه همراهى، 
همکارى و تعامــل تمام مجموعه هاى خدمت رســان در 

راستاى کاهش مشکلات مرتبط با زندگى شهروندان و رفاه، 
آسایش و آرامش آن ها ضرورى است، افزود: در کلان شهرها 
مسائل ترافیکى به واسطه تأثیر در تمام ابعاد زیست شهرى 
از شــرایط ویژه اى برخوردار اســت که این مهم از لحاظ 
موقعیت جغرافیایى، تاریخى و اجتماعى اصفهان، شرایط 
منحصربه فردى را ایجاد کرده است و ضرورت هماهنگى و 
در نظر گرفتن تصمیمات کارآمد و ویژه براى این کلان شهر 
را دوچندان مى کند.وى خاطرنشان کرد: موضوعات مرتبط 
با جریمه هاى رانندگــى، دوربین هاى ثبت تخلف، مباحث 
اطلاع رسانى و موضوعات سامانه هاى الکترونیک و هوشمند 

از جمله موارد مطرح شده با رئیس پلیس راهور بود.

 71 هزار اصله نهال در نجف آباد کاشته مى شود

شاهین شهر پایتخت هوش مصنوعى کشور مى شود

  افزایش 46 درصدى بودجه فولادشهر

پخت کیک 16 مترى در کاشان

افتتاح پنج طرح آموزشى در گلپایگان

 آغاز ساخت 260 پلاك از نهضت ملى مسکن کوهپایه

 نصف جهان  سهمیه شهرستان نجف آباد در طرح ملى 
کاشــت درخت 71 هزار اصله است که بخشى از آن 

انجام شده و مابقى نیز تا پایان سال غرس مى شود.
این موضوع را مســعود یکتامنش، رئیس اداره منابع 
طبیعى تیران و کرون بیان کرد و در عین حال گفت: 
عملیات کاشت 71 هزار اصله نهال در این شهرستان 

در حال انجام است.
به گفته وى، این اقدام در راستاى توسعه منابع طبیعى 
و حفظ محیط زیســت و خاك اراضى انجام خواهد 
شــد. رئیس اداره منابع طبیعى نجف آباد با اشاره به 
مشــکلات کمبود آب، افزود: اســتفاده از درختان 

کم مصرف آب و بذرکارى مورد توجــه قرار گرفته 
است.

یکتامنش با بیان اینکه کاشــت درختــان در جوار 
شــهرك هاى صنعتى مورد توجه اســت، تصریح 
کرد: این اقدام در بهبود کیفیت هــوا در آن مناطق 

مؤثر است.
وى به بذرکارى در مناطق جلال آباد و حســین آباد 
نجف آباد اشــاره کرد و گفت: 60 هزار گودبردارى و 
کاشت بذر در این مناطق انجام مى شود. یکتامنش 
این اقدام را در حفظ خاك و کنترل ســیلاب ها موثر 

خواند.

 نصف جهان  شهردار شاهین شهر ابراز امیدوارى کرد 
این شهر در آینده نزدیک  به پایتخت هوش مصنوعى 

کشور تبدیل شود.
ســعید ابریشــمى راد با اشــاره به جمعیت با سواد 
شاهین شهر و وجه تســمیه دانش و خلاقیت براى 
این شهر تصریح کرد: به این منظور با هدایت صحیح 
ذهن هاى نخبه و جوان شاهین شهرى مى توان این 
شــهر را در آینده نزدیک، پایتخت هوش مصنوعى 

کشور عنوان نمود.
او که در دومین همایش هوش مصنوعى که در سالن 
شیخ بهایى شاهین شهر برگزار شد، سخن مى گفت، 
با بیان اینکه سخنان حضرت على (ع) در نهج  البلاغه 
کلیدواژه هاى مدیریتى براى ابد اســت، اظهار کرد: 
امیرالمومنین (ع) در یکى از خطبه هاى نهج البلاغه 
حقیقت حق را تعریف کرده و اکنون پس از گذر بیش 

از یک هزار و چهارصد سال در عصرى که متاورس و 
هوش مصنوعى به علم شبیه سازى موجودات دست 

یافته است، مى توان ژرفاى عمیق آن را درك کرد.
وى با اشاره به این که در جهان امروز مرز بین واقعیت 
و مجاز بسیار ظریف بوده و امکان تشخیص و تمییز 
آن ها از یک دیگر سخت و دشوار است، افزود: با تاکید 
بر تعالیم مکتب اسلام باید علاوه بر دانش و فراگیرى 
با پذیرش تغییرات و افزایش علم و آگاهى، آن را به 

صورت هوشمند مدیریت کرد.
شهردار شاهین شهر با تاکید بر ایجاد شادى و نشاط 
در بین جوانان و نوجوانان، خاطرنشــان کرد: نســل 
نوجوان و جوان آینده ســازان ایران فردا هستند که 
باید با توجه به تحولات روز جهان و تغییرات علمى، 
اجتماعــى و اقتصادى دنیا با شایســتگى هاى خود 

میراث دار فخر ایرانیان باشند.

 نصف جهان  شــهردار فولادشــهر با بیــان اینکه 
بودجه سال 1403 نســبت به سال جارى 46 درصد 
افزایش داشته است، گفت: در سال 1403 با بودجه 
2850 میلیارد ریالى به مردم ایرانشــهر فولادشهر 

خدمت رسانى خواهیم کرد.
حسین ایزدى با بیان اینکه در زمینه وصول بودجه در 
سال 1402 تا ابتداى بهمن ماه وصولى 168 درصدى 
داشته ایم، اظهار کرد: بودجه سال 1402 شهردارى 
فولادشهر 1,950 میلیاردریال بوده است که شهردارى 
فولادشهر با یک برنامه ریزى دقیق، علمى و اشراف 
عملیاتى به فعالیت هاى مختلف حوزه وظایف مدیریت 
شهرى توانسته است تا چهارم بهمن ماه به وصول 2 

هزارو 730 میلیارد ریالى دست پیدا کند که این یک 
دستاورد براى شهردارى محسوب مى شود.

وى با بیان اینکه توانسته ایم دســتاوردهاى خوبى 
در حوزه عمرانى در فولادشــهر داشته باشیم افزود: 
هزینه هاى عمرانى یک هــزار و 200 میلیارد ریال و 
هزینه هاى جارى یک هزار و 670 میلیارد ریال بوده 
است.شهردار فولادشهر با اشاره به پیش بینى بودجه 
2 هزار و 850 میلیارد ریالى براى ســال 1403 براى 
فولادشــهر، تصریح کرد: از کل بودجه سال 1403 
میزان 1,570 میلیارد ریال بــه هزینه هاى جارى و 
1,160 میلیارد ریال نیز مربوط به هزینه هاى عمرانى 

خواهد بود.

 نصف جهان  به مناسبت فرارسیدن ایام شعبانیه هیئت 
ابوالفضل العباس قدمگاه على کاشان اقدام به پخت 

کیکى به طول 16 متر کردند.
این کیک 16 مترى را با وزن بیش از هزار کیلوگرم، 
قنادان و عاشقان ائمه اطهارتهیه و در مراسم جشن 
میلاد حضــرت ابوالفضل (ع) بیــن حاضران توزیع 

کردند.
براى پخــت ایــن کیــک 130 کیلــو آرد، 110 
کیلو شــکر، بیش از ســه هــزار عدد تخــم مرغ، 
350 کیلوگــرم خامــه، 130 کیلو گرم مــوز، 75 
کیلو گــرم گــردو و 40 کیلو گــرم ژله اســتفاده

 شد.

 نصــف جهان  چهار طرح آموزشــى در شهرســتان 
گلپایــگان افتتاح و عملیات اجرایــى یک طرح هم 

آغاز شد.
مدیر کل نوســازى مدارس اســتان اصفهان گفت: 
طرح هاى افتتاحى شــامل مجتمع کارگاهى برق و 
مکانیک هنرستان ابوذر، چهار کلاس درس در مدرسه 
شهید فیروزى شهرگلشهر، آزمایشگاه شیمى، فیزیک 
و زیست شناسى در پژوهش ســراى دانش آموزى 

مرحوم ســعادتى گلپایگان ومرکز جامع ســنجش، 
آموزش و یادگیرى گلپایگان است.

ناصر فتحى به کلنگ زنى ســاخت مدرســه شش 
کلاسه در شــهر گلشــهر گلپایگان نیز اشاره کرد و 
افزود: امسال 83طرح آموزشى در قالب 433 کلاس 
درس با 600 هــزار میلیارد تومان اعتبار در اســتان 
اصفهان به بهره بردارى رسیده که 80 درصد اعتبار 

این طرح ها را خیران پرداخت کرده اند.

 نصف جهان مرحله دوم ســاخت طرح نهضت ملى 
مسکن شهرستان کوهپایه با 260 پلاك آغاز شد.

مدیرکل دفتر امور شهرى و شــورا هاى استاندارى 
اصفهــان آیین آغــاز این طــرح گفــت: تاکنون 
60 پروانــه براى شــروع ســاخت و ســاز صادر

 شده است.

نادر آخوندى افزود: شهرســتان کوهپایه شــامل 3 
شهر کوهپایه، سجزى و تودشــک است و در طرح 
نهضت ملى این شهرستان در مجموع بیش از 2 هزار 
و 600 نفر  اقدام به ثبت نام کردند که پس از پالایش 
و بررســى هاى لازم بیش از هزار نفر حائز شــرایط 

شناخته شدند.
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اخیراً کاربران ویندوز 10 پس از انجام به روزرسانى مایکروسافت 
اســتور با مشــکلى عجیب مواجه شــده اند و 
این به روزرســانى باعث شــده که برخى از 
اپلیکیشــن ها دگیر قابل اســتفاده نباشند. 
اپلیکیشــن هاى ویندوز 10 معمولاً از طریق 
فروشگاه مایکروسافت استور به روز مى شوند که این مسئله باعث 
بهبود عملکرد و افزودن ویژگى هاى جدید به برنامه ها مى شود، 
بدون اینکه نیاز به منتظر ماندن براى به روزرسانى هاى سیستم 
عامل باشد. با این حال، اگر به روزرسانى باعث از کار افتادن برخى 
از اپلیکیشن ها شــود، مى تواند مشکل زا باشد و این دقیقاً همان 

اتفاقى است که اکنون رخ داده است.
در ژانویه 2024، به روزرسانى اپلیکیشن هایى مانند تقویم، عکس، 
و ماشین حساب باعث شده است که بسیارى از کاربران قادر به 
استفاده از آن ها نباشند. وقتى کاربران خواستند این مشکلات را 
از طریق Feedback Hub گزارش دهند، متوجه شدند که این 
سیستم نیز خراب اســت! در پى این قضیه، یک بحث بزرگ در 
انجمن پشتیبانى مایکروسافت شــکل گرفته و کاربران زیادى 
در این بحث شرکت کرده و بروز مشکل مشابه در سیستم شان 

خبر داده اند.
از آنجایى که به روزرســانى مورد بحث جزو به روزرسانى هاى 
رسمى ویندوز محسوب نمى شود، مایکروسافت هیچ اطلاعاتى 
درباره ریشــه مشکل منتشر نکرده اســت. با این حال برخى از 
کاربران کنجکاو به دنبال علت احتمالى مشــکل بوده و به نظر 
مى رسد که استفاده از ســخت افزار قدیمى که به طور رسمى با 
ویندوز 10 سازگار اعلام نشــده اند، ممکن است در این مشکل 
دخیل باشــند. البته، این پردازنده ها سیستم عامل ویندوز 10 را 
بدون مشکل اجرا مى کنند و مشخص نیست که چظور به یکباره 

باعث به وجود آمدن مشکل شده اند.
مایکروسافت به طور رسمى این مشکل را تأیید نکرده و درباره 

زمان تقریبى برطرف کردن آن اعلام نظر نکرده است.

گوگل کروم یکى از بهترین مرورگرهاى دنیا و شاید بهترین آن هاست. 
با این وجود مصرف بــالاى باترى این مرورگر از گذشــته یکى از 
مشــکلات بزرگ آن روى تمامى پلتفرم ها بوده 
و هنوز هم به طور کامل برطرف نشــده اســت. 
البته جایگزین هاى کم مصرف ترى براى گوگل 
کروم در فروشــگاه هاى ویندوز، گوگل پلى، اپ 
استور و سایر فروشگاه ها موجود هستند. با این وجود کاربران قدیمى 
کروم به حدى به استفاده از آن عادت کرده اند هرگز حاضر به نصب 
هیچ یک از مرورگرهاى جایگزین نیستند.در صورتى که شما هم جزو 
یکى از این طرفداران دوآتشه مرورگر گوگل کروم روى گوشى هاى 
اندرویدى هستید، در ادامه این مطلب مى توانید با روش هایى کاربردى 
براى کاهش مصرف انرژى این مرورگر آشنا شوید تا بتوانید راحت تر از 

گشت و گذار در اینترنت با کروم لذت ببرید.

تب هایى که به آن ها نیاز ندارید را ببندید
اگر شما جزو آن دسته افرادى هســتید که تعداد بسیار زیادى تب را 
در گوگل کروم باز مى کنید، احتمالا مصرف شــارژ این مرورگر در 
گوشى اندرویدى شما بسیار بالاست! با هر تب اضافى که در کروم باز 
مى کنید، در واقع این مرورگر را مجبور مى کنید که با مصرف بیشتر 

انرژى آن ها را پس زمینه باز نگه داشته و اجرا کند.
براى این که مصرف باترى کروم را کاهش دهید لازم اســت تعداد 
تب هاى باز در این مرورگر را به حداقل برسانید. این کار البته در عمل 
چندان ساده نیست؛ چراکه بسیارى از ما طبق عادت صفحاتى که به 
نظرمان جالب اســت را باز مى کنیم تا در مراجعه هاى بعدى بتوانیم 
مرورشان کنیم. در عین حال اگر باترى گوشى شما شارژدهى ضعیفى 
دارد این کار را به هیچ وجه توصیه نمى کنیم. پیشنهاد ما بوکمارك 

کردن صفحات مختلف و بستن تب آن هاست؛ چراکه از این طریق هم 
در مصرف انرژى صرفه جویى مى کنید و هم لینک مربوطه را در محلى 

نگهدارى مى کنید تا بعدا بتوانید آن را مشاهده کنید. 

مصرف باترى کروم را تنظیم کنید
تیم توسعه دهنده سیســتم عامل اندروید به خوبى مى داند که برخى 
اپلیکیشن هاى این سیســتم عامل مصرف باترى بالایى دارند. به 
همین دلیل است که ابزارهایى مختلف را براى مدیریت مصرف باترى 
اپلیکیشن هاى مختلف در اختیارتان قرار مى دهد. تنظیمات مربوط به 

باترى همگى از طریق اپلیکیشن Settings قابل مشاهده است.
براى مشاهده و تغییر این تنظیمات لازم است وارد بخش تنظیمات 
(Settings) در مرورگر کروم شوید و ســپس با مراجعه به قسمت 
Apps، نام اپلیکیشن Chrome را از لیست اپلیکیشن هاى موجود 

پیدا کرده و آن را انتخاب کنید. البته لیست اولیه نمایش داده شده در 
این بخش صرفا برنامه هایى که اخیرا باز کرده اید را نمایش مى دهد. 
بنابراین اگر نام گوگل کروم را در این لیســت مشاهده نکردید، لازم 
اســت که گزینه See all Apps را انتخاب کنید تا تمامى برنامه ها 

نمایش داده شوند.
App Battery نمایش داده شده وارد قسمت App Info در صفحه
Usage شــده و یکى از دو گزینه محــدود (Restricted) یا بهینه 

(Optimized) را انتخاب کنید. حالت پیش فرض این قسمت البته مد 
Optimized است. با این وجود توصیه ما این است که براى مدیریت 

بهتر مصرف انرژى گزینه Restricted را انتخاب کنید. علاوه بر این، 
در صورتى که از گوگل کروم روى کامپیوتر استفاده مى کنید، مى توانید 
مد ذخیره انرژى (Energy Saver Mode) را انتخاب کرده و نتیجه 

مشابهى دریافت کنید.

همسان سازى خودکار GoogleChrome را غیرفعال کنید
همسان ســازى خودکار قابلیتى بســیار کاربردى در گوگل کروم 
اســت که امکان به اشــتراك گذارى داده ها و تب هاى این مرورگر 
روى پلتفرم هاى مختلف را در اختیار کاربــران قرار مى دهد. با فعال 
بودن این قابلیت مى توانید مطمئن باشید که تمامى اطلاعات شما 
اعم از بوکمارك ها، آدرس ها، تاریخچه گشــت و گذار در اینترنت، 
پرداخت هاى انجام شده، تب هاى باز و یا حتى تنظیمات اعمال شده 
براى مرورگر در تمامى دســتگاه هاى متصل به یک اکانت واحد به 
اشتراك گذاشته خواهد شد تا بتوانید فعالیت آغاز شده روى یک پلتفرم 

را در جاى دیگر ادامه دهید.
در عین حال ایــن قابلیت باعث افزایش مصــرف باترى مرورگر 
گوگل کروم در گوشــى اندرویدى شما خواهد شــد. بنابراین اگر 
مدیریت مصرف انرژى گوشــى برایتان بیش از راحتى دسترسى 
به اطلاعات مرورگر اهمیت دارد توصیه مى کنیم این قابلیت ها را 
غیرفعال کنید. براى این کار باید روى کلید سه نقطه در قسمت بالا 
و سمت راست تب مرورگر ضربه بزنید و از صفحه ظاهر شده وارد 
Sync بخش تنظیمات شوید. در گام بعدى نیاز است وارد قسمت
Sign out and turn off sync شوید و ســپس با انتخاب گزینه

همسان سازى خودکار داده ها را غیرفعال کنید. در نهایت در آخرین 

پنجره نشان داده شده نیز کلید Continue را فشار دهید تا مراحل 
به پایان برسند.البته در صورتى که قصد دارید همسان سازى برخى 
داده هاى حیاتى و مهم مثل رمزهاى عبور، روش هاى پرداخت یا 
آدرس ها را ادامه دهید، گزینه Sync Everything در قسمت بالاى 
این قسمت را غیرفعال کرده و سپس داده هاى حیاتى خود که قصد 
همسان سازى شان را دارید را یکى یکى تیک بزنید. البته اگر قصد 
داشته باشید با اکانت گوگل شــخصى خود در این مرورگر حضور 
داشته باشید، چاره اى جز استفاده از این روش ندارید؛ چون روش اول 

نیازمند خروج از اکانت گوگل در مرورگر کروم است!

پیش بارگیرى صفحات در گوگل کروم را متوقف کنید
قابلیت پیش بارگیرى (Preloading) هم یکى دیگر از ویژگى هاى 
جذاب گوگل کروم اســت که به این مرورگر اجــازه مى دهد که 
صفحاتى که گمان مى کند ممکن اســت از آن ها دیدن کنید را در 
پس زمینه اجرا کند! این قابلیت اساسا باعث مى شود که صفحات مد 
نظر شما سریعتر لود شده و گشت و گذارتان در اینترنت لذت بخش تر 
باشــد. این کار البته نیازمند فعالیت کروم در پس زمینه اســت که 
مصرف شارژ را افزایش مى دهد. براى غیرفعال کردن پیش بارگیرى 
منوى سه نقطه از قسمت بالا و ســمت راست صفحه را فشار داده 
و از منوى ظاهر شــده گزینه Settings را انتخــاب کنید. در گام 
بعدى نیاز است وارد قسمت Privacy & Security شده و سپس 
No شده و گزینه Preload Pages در صفحه بعدى وارد قسمت

Preloading را انتخاب کنید.

با انجام این کار مصرف باترى مرورگر گوگل کروم کاهش یافته و 
در عوض باز کردن صفحات اندکى کندتر انجام خواهد شد؛ چراکه 

مرورگر تنها زمان بازدید از سایت اقدام به لود کردن آن مى کند.

آمار و ارقام نشــان مى دهد آیفون هاى پرو مکــس اپل، چند قدم 
بالاتر اس گوشى هاى سامســونگ. محبوب ترین و پرفروش ترین 

گوشى هاى جهان در سال 2023 هستند.
اپل هر سال چهار مدل آیفون با ابعاد متفاوت را 
راهى بازار مى کند. اما قدرتمندترین مدل آن ها 
که به یک نمایشگر بزرگ 6.7 اینچى مجهز است، 

پسوند «پرو مکس» را یدك مى کشد. 
شاید تصور کنید که نســخه هاى معمولى و پلاس به خاطر قیمت 
پایین ترى که دارند، گزینه پرفروش ترى هستند، ولى آمار جدیدى 
از سال 2023 میلادى منتشر شده که خلاف آن را نشان مى دهد. 

براساس این آمار، مدل هاى پرو آیفون براى نخستین بار بیشترین 
فروش را تجربه کرده اند.

به نقل از تحلیلگران Canalys، آیفون 14 پرو مکس پرفروش ترین 
گوشى جهان در سال 2023 بوده و در فاصله نزدیکى به آن، گوشى 

آیفون 15 پرو مکس اپل ایستاده است.
 در بیانیه این شرکت آمده است که این نشان دهنده جابجایى بازار 
گوشى هاى پریمیوم و تسلط آیفون به این بازار با حضور 7 نماینده 

در بین 10 گوشى برتر است.
اما نکته جالب اینجاست، در سالى که براى نخستین بار آیفون هاى 
سرى پرو اپل در صدر پرفروش ترین گوشى ها بوده اند، هر دو آن ها 

Pro هستند.  Max مدل هاى بزرگ تر 6.7 اینچى
شــکافى که بین مدل هاى Pro و Pro Max از نظر امکانات وجود 
دارد، نشان مى دهد که این یک تاکتیک عمدى از سوى اپل براى 

محبوب تر کردن این مدل است.
همانطور که با مقایســه ویژگى هاى آیفون 15 پرو با آیفون 15 پرو 
مکس مشــاهده مى کنید، برخى از قابلیت هاى انحصارى مدل پرو 
مکس مثــل زوم 5 برابرى اپتیکال، عمر باتــرى طولانى تر و یک 

نمایشگر بزرگ تر آن را نسبت به نسخه پرو جذاب تر مى کنند. 
مقدار حافظه پایــه در این دو مدل هم متفاوت اســت. این فضا در 
نســخه iPhone۱۵Pro برابر با 128 گیگابایت است، در حالى که 

ProMax اپل 256 گیگابایتى خواهد  iPhone15 حداقل حافظــه
بود.

براســاس آمارى که مؤسســه تحقیقاتى Canalys ارائه کرده، از 
10 گوشى پرفروش ســال 2023 میلادى، 7 مدل آیفون و 3 مدل 
سامسونگ بوده اند. این اولین سالى اســت که گوشى هاى آیفون 
پرو مکس اپل بیشتر از تمام گوشى هاى بازار فروخته مى شوند که 
نشان دهنده جهش قیمتى گوشى هاى پرچمدار هم هست. اما فاصله 
آیفون هاى 13، 14 و 15 استاندارد با پرچمداران گران قیمت اپل در 

این لیست زیاد نیست.
 ضمن اینکه ســه گوشــى اندرویدى با برند سامســونگ را هم 

مى توان در این فهرســت یافت. یکى از آن ها گوشى ارزان قیمت 
و شگفت انگیز گلکســى A۱۴۴G و دیگرى گوشى گران قیمت تر 

گلکسى A۵۴۵G سامسونگ است.
 سوال اینجاست که آیا روند فروش آیفون هاى پرو مکس در سال 
2024 هم ادامه پیدا مى کند؟ شایعاتى وجود دارد که ادعا مى کنند، 
نســخه کوچک تر آیفون 16 پرو امســال برخــى از کلیدى ترین 
ویژگى هاى برادر بزرگ تر خودش مثل دوربین زوم پریســکوپى را 
دریافت خواهد کرد. علاوه بر این احتمالا قابلیت هاى جدید دیگرى 
با تکیه بر هوش مصنوعى اپل نیز به این گوشــى اضافه خواهد شد 

که مى توانیم در تمام نسخه هاى آیفون 16 آن ها را داشته باشیم.

ظاهرا شیائومى در هفته هاى آینده رویدادى در چین برگزار خواهد کرد تا گوشى 
شیائومى 14 اولترا و تبلت شــیائومى پد ۶S پرو را معرفى کند و 

حالا مشخصات و تصویر رسمى این تبلت فاش شده است.
طبق تصویرى که در وب ســایت جهانى شیائومى منتشر شده 
اســت، تبلت آینده این شرکت شــیائومى پد ۶s پرو نام خواهد 

داشت که نشان مى دهد این تبلت به سرى پد 6 شیائومى تعلق خواهد داشت.
تصویر شیائومى پد ۶s پرو نشــان مى دهد که زبان طراحى آن همانند مدل هاى 
قبلى ســرى پد 6 خواهد بود که شــامل پد 6، پد 6 پرو و پد 6 مکس است. برخى 
گزارش ها ادعا کرده اند که این تبلت براى کار با خودروى برقى شــیائومى یعنى 

SU۷ طراحى شده است.

 انتظار مى رود شیائومى پد ۶s پرو با بهره گیرى از سیستم عامل HyperOS اتصال 
یکپارچه را با خودرو SU۷ ارائه دهد.

این تصویر همچنین نشــان مى دهد که شیائومى پد ۶s پرو داراى صفحه نمایش 
12,4 اینچى خواهد بود. طبق اطلاعاتى که فاش شــده، این نمایشگر یک پنل 

LCD با نرخ نوسازى 144 هرتز خواهد بود. 

این تبلت احتمالا از تراشه اسنپ دراگون 8 نســل 2 بهره خواهد برد، اما ظرفیت 
باترى آن هنوز مشخص نیست. گفته مى شود پد ۶s پرو از شارژ سریع 120 واتى 

پشتیبانى خواهد کرد.
با توجه به اینکه پد ۶S جزو ســرى پد 6 خواهد بود، این تبلت احتمالا بسیارى از 
مشــخصات پد 6 پرو و پد 6 مکس را نیز به ارث خواهد بــرد. بنابراین پد ۶S پرو 

ممکن است داراى سیستم دوربین دوگانه 50 مگاپیکسلى + 2 مگاپیکسلى در پنل 
پشتى، یک دوربین سلفى 20 مگاپیکسلى، یک باترى 10000 میلى آمپرساعتى 

و اسپیکر چهارگانه باشد. 
درباره قیمت و بازارهایى که شیائومى پد ۶s پرو عرضه خواهد شد هنوز طلاعاتى 
در دسترس نیست. اما این تبلت احتمالا در 22 فوریه (اول اسفند) معرفى خواهد 

شد.

گوگل از کاربران خواسته است اطلاعات شخصى خود را با هوش مصنوعى این 
شرکت یعنى جمناى به اشتراك نگذارند.

گوگل به تازگى چت بات بارد خود را بــه جمناى تغییرنام داده 
اســت، اما ظاهرا برخى کاربران از ناامن  بودن آن ابراز نگرانى 
کرده اند. در همین راســتا، گوگل اعلام کرده است که مکالمات 
کاربران با جمناى توسط نیروهاى انسانى بررسى مى شود، اما این نیروها به ایمیل 

و شماره تلفن کاربران دسترسى ندارند.
البته با توجه به اینکه مکالمات کاربران با جمناى به مدت سه سال ذخیره مى شود، 
گوگل از کاربران خواســته است اطلاعات شــخصى خود در اختیار جمناى قرار 

ندهند.
کســانى که مى خواهند مکالمات و فعالیت هاى آن ها توسط جمناى ذخیره نشود 
Gemini در بخش myactivity.google.com مى توانند با رفتن به وب ســایت

Apps Activity اقدام به غیرفعال  کردن آن کنند.

گوگل چند مــاه پیش اعــلام کرد کــه دو تیــم تحقیقاتــى Brain Team و 
Google DeepMind خود را براى ایجاد یک واحد جدیــد به نام DeepMind

تجمیع کرده اســت. وظیفه این واحد توســعه مدل هوش مصنوعى نسل بعدى 
گوگل یعنى Gemini بود که این شــرکت آن را ســه نســخه مختلف معرفى 

کرد.
گوگل گفته است که Gemini را به صورت چندوجهى طراحى کرده است که آن را 

قادر به انجام کارهاى پیشرفته مى کند.
هوش مصنوعى Gemini در سه ســایز مختلف ارائه شــده تا نیازهاى مختلف 
را پوشــش دهد. قوى تریــن نســخه Gemini Ultra نام دارد که بــراى انجام 
کارهــاى پیچیده طراحى شــده اســت. مدل بعــدى Gemini Pro نــام دارد 
که براى اســتفاده در طیف وســیعى از دســتگاه ها طراحى شــده است. نسخه 
Gemini Nano نیــز کارآمدتریــن مدل بــراى انجام کارهاى روى دســتگاه

 است. 
گوگل ادعا کرده که Gemini Ultra موفق شــده 30 بنچمارك از 32 بنچمارك 
آکادمیک را با موفقیت طى کند و حتى توانسته GPT-4 را در همه دسته بندى هاى 

مبتنى بر درخواست هاى متنى شکست دهد.

از کار افتادن 
برنامه های ویندوز 
بعد از به روزرسانی! 

محبوب ترین گوشی جهان

مشخصات تبلت شیائومی پد ۶S پرو فاش شد هشدار گوگل درباره هوش مصنوعی ساخت خودش!

۴۴ روش برای کاهش مصرف باتری توسط گوگل کروم روش برای کاهش مصرف باتری توسط گوگل کروم

و ى ر ( ول ) وری ر ب ین ی رس ر
شد.
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 علائم سکته قلبى در 
ابتدا با دردهاى سر دل 
که مشابه بیمارى هاى 
گوارشى است آغاز 

مى شود و بعد از چند 
رروز علائم اصلى آن 

ظاهر شده و فرد دچار 
سکته مى شود

دندان ها به دلایل مختلف چه به دلیل مراقبت نامناسب از دندان 
و دهان، ضربه، بیمارى هاى دهان و دندان یا دلایل دیگر، ممکن 
است از دست بروند. بنابراین باید به فکر جایگزین مناسبى براى 
آن ها بود. چون از دست دادن دندان فقط یک موضوع زیبایى یا 
بخشى از روند پیرى نیست. بلکه مى تواند آسیب قابل توجهى به 
سلامت دهان، اعتماد به نفس و ظاهر وارد کنند. مهم تر از همه، 
شکاف هاى ایجاد شده توسط دندان هاى از دست رفته مى توانند 
باعث جابه جایى دندان هاى مجاور و باعث ایجاد مشــکلاتى در 

فک و دهان شوند.

مشکلات نداشتن دندان
دکتر حسن روشــن طلب، دندان پزشک و فلوشــیپ ایمپلنت از 
آمریکا درباره ایمپلنت مى گوید: مشکل بى دندانى معمولاً براى 
افراد در سنین بالا رخ مى دهد و باعث مى شود مشکلات زیادى 
براى فرد به وجود بیاید که شامل اشکال در جویدن غذا، مشکل 
در تکلم و تلفظ کلمات مى شــود. ضمن آنکه معمولاً افرادى که 
با این مشکل مواجه مى شوند مشــکلات گوارشى را هم تجربه 
مى کنند. بنابراین لازم است نســبت به درمان بى دندانى هر چه 

سریع تر اقدام کنند.
به گفته این دندان پزشک، افراد براى درمان بى دندانى روش هاى 
مختلفى پیش رو دارنــد که هر کدام از این روش ها بر اســاس 
شرایط خاصى انتخاب مى شوند. نکات مهمى هم که باید براى 
انتخاب در نظر گرفته مى شــوند دوام، راحتــى، زیبایى و هزینه

 هستند.
دکتر روشــن طلب مى گوید: معمولاً افرادى که دندان خود را از 
دست مى دهند مشــکلات زیادى دارند که شامل مشکل در غذا 
خوردن به خصوص غذاهاى ســفت، نداشتن اعتماد به نفس، به 
ویژه زمانى که دندان هاى جلو آســیب ببیند و مشــکل گفتارى 

فرد مى شود.
همچنین ممکن اســت دندان هاى اطراف داندان از دست رفته 
کج شوند، لثه بیمار با مشکل مواجه شــود و فرم استخوان فک 
تغییر کند. وقتى دندان از بین مى رود، اســتخوان در آن ناحیه به 
مرور تحلیل مــى رود و کم کم دندان هاى مجــاور تغییر مکان 

مى دهند و تماسشــان غیر عادى مى شود. سپس 
دندان هاى مقابل رویش بى رویه مى کنند. در 

نتیجه سیستم دندانى شما را دچار اختلال 

مى نمایند.
بر اثر نداشتن دندان، استخوان فک کم کم تیز مى شود. نسج نرم 
روى لثه نازك و آسیب پذیر مى شود. زبان رشد بى رویه مى کند 
و در جاى خالى قرار مى گیرد. همچنین در صورت از دست دادن 
دندان هاى بیشــتر، عملکرد بدن هم چهار تــا پنج برابر کاهش 
مى یابد. و شخص به سمت غذاهاى غیر فیبرى و نرم گرایش پیدا 
مى کند. در این زمان وقتى استخوان تحلیل مى رود، حتى درمان 

توسط ایمپلنت هاى دندانى نیز گاهى غیر ممکن یا خیلى سخت 
و زمان بر خواهد شد.

بعضى افراد هم وقتى دندان هاى عقبى خود را از دست مى دهند 
به این دلیل که مشخص نیستند از لحاظ ظاهرى اهمیت چندانى 
به آن ها نمى دهند و گاهى نیز براى درمان اقدامى انجام نمى دهند 
اما باید توجه داشته باشــید هراندازه فضاى میان دندان هایتان 
براى مدت طولانى ترى خالى بمانــد امکان ابتلا به بیمارى ها و 

مشکلات نیز افزایش پیدا مى کند.
براى درمان مشکل بى دندانى، راه حل هاى متعددى وجود دارد 
که بســتگى به تعداد دندان هاى از دســت رفته و شرایط افراد 

مى تواند متفاوت باشد:

ایمپلنت
ایمپلنت یکى از شایع ترین راهکارهاى نداشتن دندان است که 
با وجود اینکه در سال هاى اخیر مورد توجه زیادى قرار گرفته 
اســت. در واقع به عنوان طبیعى تریــن گزینه براى 
ترمیم دندان ها به شمار مى رود. چون مهم ترین 
ویژگى این روش آن است که دندان جایگزین 

از دهان خارج نمى شود و نیاز به نگهدارى ندارد.

بریج دندان
بریج دندان یکى از روش هاى درمان بى دندانى اســت. در این 
روش درمانى از یک پل دندانى که شامل چند پروتز است استفاده 
مى شود. اغلب دو عدد از این پروتزها را براى دو دندانى که در کنار 
بخش بى دندان است به کار مى برند و بقیه پروتزها براى پر کردن 

فضاى خالى دندان ها استفاده مى شود.

پروتزهاى مصنوعى
دکتر روشــن طلب مى گوید: یکى از ســاده ترین و ارزا ن ترین 
روش هایى که براى جایگزین کردن دندان هاى از دست رفته به 

کار مى رود استفاده از پروتز دندانى است.
پروتزهاى دندان همان دندان مصنوعى به شکل متحرك هستند 
که معمولاً روشى براى درمان بى دندانى ســالمندان به حساب 
مى آیند. و براى بعضى افراد آزاردهنده اســت. چون ممکن است 
هنگام غذا خوردن و صحبت کردن مشــکلاتى را براى افراد به 

وجود بیاورد.

با جای خالی دندان از دست رفته چه کار کنیم؟با جای خالی دندان از دست رفته چه کار کنیم؟

تحقیقات درمورد افرادى که به نوعى زوال عقل را تجربه مى کنند نشان مى دهد افرادى که 
مشکلات و ضعف بینایى داشتند در مقایسه با افرادى که مشکلى در بینایى خود نداشتند، 
بیشتر به زوال عقل مبتلا بودند. ضمن آنکه مى توان حدود 40 درصد موارد ناشى از زوال 
عقل را با شناسایى عو امل خطر مانند کشیدن ســیگار، فشار خون بالا و کاهش شنوایى 
زودتر تشخیص داد و مهار کرد. به این ترتیب مى توان تا حد امکان از بروز آن ها پیشگیرى 

کرد.
یک متخصص مغز و اعصاب مى گوید: علامت اولیه بالقوه زوال عقل را مى توان در بینایى 
افراد یافت. در واقع این علامت هشدار دهنده اولیه در مبتلایان به از دست دادن حافظه 

ظاهر مى شود که بیشترین ارتباط را با بیمارى آلزایمر دارد.
محققان بهداشتى که با دانشگاه کالیفرنیا در سانفرانسیسکو کار مى کنند دریافته اند اگر 
چشم پزشکان بدانند چگونه مى توان به دنبال آتروفى (نابودى) قشر خلفى یا PCA بود، 

مى توانند اولین نشانه هاى زوال عقل را تشخیص دهند.
این وضعیت گاهى اوقات به عنوان یک نوع بصرى از بیمارى آلزایمر توصیف مى شــود 
که بر مناطقى در مغز که مسئول املا، محاسبه، ادراك فضایى و پردازش بصرى پیچیده 

هستند تأثیر مى گذارد.
دکتر ماریان چاپلــو، متخصص مغز و اعصاب از دانشــگاه کالیفرنیا در بخش نورولوژى 
سانفرانسیسکو، استدلال مى کند که تشخیص زودهنگام و و سیع تر مى تواند به بسیارى از 
بیمارانى که در مراحل اولیه ابتلا به بیمارى آلزایمر هستند کمک کند. به گفته متخصصان 

آلزایمر، علائم زوال عقل را نباید با پیرى طبیعى اشتباه گرفت
او مى گوید: بیشتر بیماران زمانى که علائم ضعف بینایى را تجربه مى کنند به اپتومتریست 
و چشم پزشک مراجعه مى کنند در صورتى که ممکن است PCA تشخیص داده نشود. 
بنابراین براى تشخیص درست و به موقع به ابزارهاى بهترى در محیط هاى بالینى براى 

شناسایى زودهنگام این بیماران و امکان سیع تر درمان آن ها نیاز داریم.
نکته مهم این است که براى تشخیص زودهنگام زوال عقل، علائم PCA به طور متوسط 
قبل از 60 سالگى آشکار مى شوند. به گزارش اکسپرس، این موضوع معمولاً قبل از ظاهر 
شدن اولین نشانه هاى از دست دادن حافظه و سردرگمى در مبتلایان به بیمارى آلزایمر 

خواهد بود.
Simultanagnosia یک اختلال بینایى است که به زمانى اطلاق مى شود که یک بیمار 

در توجه به بیش از یک شیئ در یک زمان مشکل داشته باشد. علاوه بر این، تقریباً نیمى از 
این بیماران در انجام جمع بندى ساده و خواندن متن نیز مشکل داشتند.

محققان بر این باورند که PCA کمتر تشخیص داده شده است. بنابراین قصد دارند افراد 
بیشترى را از این اختلال آگاه کنند و ارتباط آن با تشخیص زوال عقل در مراحل اولیه است.

یک متخصص قلب با اشاره به تشــابه علائم اولیه 
ســکته قلبى با یک معده درد ســاده گفت: متاسفانه 
همین اشتباه موجب شده برخى افراد به جاى مراجعه 
به پزشــک قلب، به متخصص گوارش مراجعه کرده 
و فرصت را براى جلوگیرى از بروز سکته از دست 

بدهند.
دکتر مصطفى بهره مند، با بیان اینکه 
ســکته قلبى یکى از شــایعترین 
بیمارى هــاى قلبــى و عروقى 
است، گفت: ســکته زمانى رخ 
مى دهد که شریان هاى تغذیه 
کننده قلب دچار گرفتگى شوند. 
وى افزود: این گرفتگى و تنگى 
عروق به دنبــال تجمیع پلاك 
«آتروم» طى سال هاى متمادى 

رخ مى دهد.
وى بــا بیــان اینکه ریســک 
فاکتورهایــى در تجمیــع پلاك 
«آتروم» موثرند، گفــت: از جمله 
ریسک فاکتورهاى سکته قلبى که 
تجمیع پلاك در عروق قلب را تسریع 
مى کنند مى توان به فشــار خون، دیابت، 
مصرف ســیگار و قلیان، چربى خون بالا و سابقه 

خانوادگى اشاره کرد.
این متخصص قلب و عروق خاطرنشــان کرد: 
اگر فردى چند عامل خطر را بــه طور همزمان 
داشــته باشــد، احتمال تنگى عروق قلب در او 

بیشتر خواهد بود.
وى افزود: پلاك هاى تجمیعــى در یک نقطه 
یک لایه ســلولى دارند که این لایه سلولى به 
دلایل نامعلوم پاره شده و در محل پارگى لخته 
خون ایجاد مى شود و همین لخته خون موجب 
مسدود شدن رگ تغذیه کننده قلب و سکته قلبى 

مى شود.
بهره مند در خصوص چرایى پاره شــدن این لایه 
سلولى گفت: هنوز علت دقیق آن مشخص نیست، 
اما بررسى ها نشان مى دهد که در استرس هاى حاد 

احتمال پاره شــدگى این لایه ســلولى افزایش مى 
یابد و همین امر موجب شــده افراد هنگام شــنیدن 
خبرهاى ناگهانى بد بــه یکباره دچار ســکته قلبى

 شوند.
این متخصــص قلب گفــت: از طرفى بــا توجه به 
اینکه ســکته هاى قلبى عمدتا صبح ها رخ مى دهد، 
بررســى نشــان مى دهد که در این زمان هورمون 
کورتیزول یــا همان هورمون اســترس در خون بالا 
اســت و همین امر موجب شــده تا رابطه مســتقیم 
اســترس و ســکته هاى قلبى بیش از پیــش تایید

 شود.
بهره مند در ادامه شــایع ترین علامت سکته قلبى را 
درد بسیار شدید غیرقابل تحمل در قفسه سینه عنوان 
کرد و افزود: علائم این ســکته در ابتــدا با دردهاى 
سر دل که مشــابه بیمارى هاى گوارشى است آغاز 
مى شود و بعد از چند رروز علائم اصلى آن ظاهر شده 

و فرد دچار سکته مى شود.
وى افزود: متاسفانه به دلیل مشــابهت علائم اولیه 
ســکته با بیمارى هاى گوارشــى، بعضاً سکته با درد 
معده اشتباه گرفته مى شود و فرد چندروزى که براى 
پیشگیرى از بروز ســکته فرصت دارد، با تصور وجود 
بیمارى گوارشى سراغ درمان آن مى رود و در نهایت 

بعد از چند روز سکته مى کند.
وى افــزود: علائم اصلى ســکته که پــس از چند 
روز از علائــم اولیــه ظاهر مــى شــوند، درد مبهم 
آزار دهنده و غیرقابل تحمل قفســه ســینه اســت، 
طورى کــه افراد عنــوان مى کنند که انگار کســى 
روى قفسه ســینه آنها نشســته و نمى توانند نفس

 بکشند.
بهره مند گفــت: در برخى افراد از جملــه افراد مبتلا 
به دیابت و فشــار خون و نیز افراد ســالمند به جاى 
درد شدید، احســاس تنگى نفس هنگام بروز سکته 

غالب تر است.
وى با بیان اینکه سکته قلبى به راحتى قابل پیشگیرى 
است، گفت: گام اساســى در جلوگیرى از بروز سکته 
از بین بردن ریســک فاکتورهاى آن است و افرادى 
که ریســک فاکتورهایى مانند چربى خون و فشــار 

خون و... دارند باید براى درمان و یا کنترل آنها اقدام 
کنند.

بهره مند گفــت: از طرفى توصیه مى شــود افراد به 
محــض مشــاهده علائم مشــابه ســکته حتما به 
پزشــک مراجعه کنند. این توصیه براى افرادى که 
ریســک فاکتورهاى خطر را دارند اهمیت دوچندان

 مى یابد.
وى افزود: در صــورت مراجعه زودهنــگام از طریق 
تزریق برخى داروها و کنترل برخى شرایط مى توان 
از بروز ســکته و عوارض آن تا حد زیادى پیشگیرى 

کرد.

کپک نان سمی است؟ترکیب قهوه با برخی نوشیدنی ها باعث مرگ می شود!

یک متخصص تغذیه هشــدار داد ترکیب بعضى نوشیدنى ها با قهوه ممکن 
است باعث بروز مشکلات ســلامتى خطرناك و در موارد نادر حتى منجر به 

مرگ شود.
 کافئین ماده محرکى اســت که در نوشــیدنى هایى مانند قهوه و چاى یافت 

مى شود.

ممکن است این سوال در ذهن همه ما باشد که آیا ماده خوراکى کپک زده را 
مى شود مصرف کرد، دبیر انجمن علمى پیشــگیرى و درمان چاقى درباره آن 

توضیحاتى ارائه مى دهد.-
دبیر انجمن علمى پیشگیرى و درمان چاقى مى گوید: «کپک ها از دسته قارچ ها 
هستند که در شرایط خاص مى توانند مواد غذایى را آلوده کنند، اغلب کپک هایى 
که روى مواد غذایى رشــد مى کنند خطر چندانى ندارند، اما برخى از کپک ها 

هستند که سمى با عنوان مایکوتوکسین از خودشان ترشح مى کنند.»
او ادامه مى دهد: «این سم مى تواند علائم مســمومیت یا درجات مختلفى از 
آلرژى را پدید بیاورد، یکى از مایکوتوکسین هاى خطرناك سمى هست به نام 
آفلاتوکسین، این سم خاصیت سرطان زایى دارد و ما باید به شدت از مصرف 

آن پرهیز کنیم.»
دبیر انجمن علمى پیشگیرى و درمان چاقى بیان مى کند: «براى این که ما از 
مصرف غذاى کپک زده پرهیز کنیم، نحوه انتخــاب، خرید و نگهدارى مواد 
غذایى بسیار مهم هستند، خوراکى هایى که تغییر رنگ دادند، مرطوب هستند، 
بسته بندى هاى کثیف و بازشده دارند خریدارى نکنیم، همچنین نگهدارى مواد 

حــازم على کارشــناس تغذیــه گفــت نوشــیدنى هاى انــرژى زا حاوى 
مقادیــر زیــادى کافئیــن، شــکر و مــواد محــرك دیگــر هســتند و 
مصــرف آن هــا بــا قهــوه باعــث افزایــش خطــر اختــلال عروقى، 
فشــارخون بالا، بى خوابــى، اضطــراب و در مــوارد نادر منجــر به مرگ

 مى شود.
نوشابه هاى گازدار نیز حاوى مقادیر زیادى شکر و کافئین هستند که مصرف 
آن ها با قهوه باعــث افزایش خطر دیابت، بیمارى قلبى، پوکى اســتخوان و 

پوسیدگى دندان مى شود.
برخى آبمیوه ها مانند آب گریپ فروت با داروهاى فشار خون تداخل داشته و 
باعث اختلال در کلیه مى شــود. آب پرتقال نیز مى تواند با افزایش اسید معده 

مضر باشد.
بنابراین باید در مصرف ترکیبى قهوه با نوشــیدنى هاى انرژى زا، نوشابه هاى 
گازدار، برخــى آبمیوه ها، نوشــیدنى هاى  گیاهى جانب احتیــاط را رعایت 

کرد.

خوراکى باید تحت شرایط خاص خودش باشد؛ آجیل ها، پسته، حبوبات که به 
شــدت مى توانند در معرض خطر تولید کپک هاى ترشح کننده آفلاتوکسین 
باشند باید در محیط خنک و خشک (درجه حرارات زیر 20 درجه سانتى گراد) 

نگهدارى شوند تا از بروز کپک  در آن ها جلوگیرى شود.» 
وى مى گوید: «وقتى یک خوراکى دچار کپک شــد بایستى که آن را عارى از 
آلودگى کرد، خوراکى هاى نرم مانند غذاى پخته شده، لبنیات، نان و سبزیحات، 
به خاطر این که ریشه هاى کپک داخل آن ماده غذایى نفوذ کرده بایستى کل 
خوراکى را دور بیندازیم، اما اگر خوراکى جامدى مانند گوشت هاى فرآورى شده 
داشته باشیم که بخشى از آن کپک زده باشــد مى توانیم با جدا کردن قسمت 
کپک زده باقــى آن را مصرف کنیم. فراموش نکنیم که اگر کل ســطح ماده 

خوراکى را کپک پوشانده باشد، کل آن خوراکى بایستى دور ریخته شود.»

تشخیص آلزایمر از روی چشم 

 زده را 
ره آن 

ارچ ها 

برخی نو رترکیب قهوه با

صتغذیه هشــدار داد ترکیب بعضى نوشیدنى ها با قهوه ممکن
حتىمنجر به نادر موارد د ك

حــاز
مقاد
مص
فش
 مى
نو
آ

فرادى که دندان خود را از 
ند که شامل مشکل در غذا 
نداشتن اعتماد به نفس، به 
ب ببیند و مشــکل گفتارى 

طراف داندان از دست رفته 
ــود و فرم استخوان فک 
ســتخوان در آن ناحیه به 
نکان هاى مجــاور تغییر م

شود. سپس 
نند. در 

تلال 

براى مدت طولانى ترى خالمى کند. در این زمان وقتى استخوان تحلیل مى رود، حتى درمان 
مشکلات نیز افزایش پیدا م
مشکل بىدند براى درمان

که بســتگى به تعداد دندان
مى تواند متفاوت باشد:

ایمپلنت
ایمپلنت یکى از شایع ترین

ببا وجود اینکه در سال هاى
ااســت. در واقع
ترمیم دندان
ویژگىای

یک متخصص قلب با اشاره به تشــ
ســکته قلبى با یک معده درد ســاده
همین اشتباه موجب شده برخى افراد

به پزشــک قلب، به متخصص گوارش
و فرصت را براى جلوگیرى از برو

بدهند.
م دکتر مصطفى بهره
ســکته قلبى یکى
بیمارى هــاى ق
است، گفت: سـ
مى دهد که شر
کننده قلب دچار
گ وى افزود: این
عروق به دنبــا
«آتروم» طى سا

رخ مى دهد.
وى بــا بیــان
فاکتورهایــى در
«آتروم» موثرند،
ریسک فاکتورهاى
تجمیع پلاك در عروق
مى کنند مى توان به فشــ
مصرف ســیگار و قلیان، چربى خ

خانوادگى اشاره کرد.
این متخصص قلب و عروق خاط
بــ اگر فردى چند عامل خطر را
داشــته باشــد، احتمال تنگى

بیشتر خواهد بود.
تجمیعــ وى افزود: پلاكهاى
که این یک لایه ســلولى دارند
شده و در مح دلایل نامعلوم پاره
خون ایجاد مى شود و همین لخ
مسدود شدن رگ تغذیه کننده قل

مىشود.
ش بهره مند در خصوص چرایى پاره
م سلولى گفت: هنوز علت دقیق آن
اما بررسى ها نشان مى دهد که در اس

سکته قلبی یا معده درد؟ 
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آگهى موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتى و اراضى و ساختمانهاى فاقد سند رسمى

شماره: 140260302016001616- تاریخ : 1402/11/08
برابــر راى شــماره 140260302016001243-1402/10/10 هیات اول موضوع 
قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتى اراضى و ســاختمانهاى فاقد ســند رسمى مستقر 
در واحد ثبتى حوزه ثبت ملک تیــران تصرفات مالکانه بلامعــارض متقاضى آقاى 
مصطفى رضوانى قهریز جانى فرزند اکبر بشــماره شناســنامه 16 صادره تیران و کد 
ملى 5499789770 تیران قسمتى از املاك ســوران 34 اصلى ششدانگ یک باب 
گلخانه به مســاحت 6362/50 متر مربع محرز گردیده اســت. لذا به منظور اطلاع 

عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهى مى شــود در صورتى که اشــخاص 
نســبت به صدور ســند مالکیت متقاضى اعتراضى داشته باشــند مى توانند از تاریخ 
انتشــار اولین آگهى به مدت دو ماه اعتراض خود را  به این اداره تسلیم و پس از اخذ 
رســید ،ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض ،دادخواســت خود را به مراجع 
قضایى تقدیم نمایند. بدیهى اســت در صورت انقضاى مــدت مذکور و عدم وصول 
اعتراض طبق مقررات ســند مالکیت صادر خواهد شــد. تاریخ انتشــار نوبت اول : 
1402/11/28 – م الــف: 1667233 -تاریخ انتشــار نوبــت دوم : 1402/12/13-

 م الف: 1667235 
سید منصور موسوى - رئیس ثبت اسناد و املاك/11/114

امام جمعه اصفهان گفت: درگذشــته یکى از امورى که 
مردم به ما درباره آن مراجعه مى کردنــد اعزام بیمار به 
خارج از کشور بود، زیرا امکان درمان بسیارى از بیمارى ها 
در ایران نبود، اما امروز به جایى رســیده ایم که حتى در 
ســخت ترین امراض نیز امکان معالجه در کشور وجود 
دارد.  آیت ا... ســید یوســف طباطبایى نژاد در بازدید از 
مجموعه داروسازى امین شهرستان فلاورجان با اشاره 
به اهتمام دولت به مســئله دارو در کشــور اظهار کرد: 
رئیس جمهور و اعضاى دولت به مسئله دارو اهتمام دارند، 
زیرا یکى از مســائلى که به آن افتخار مى کنیم توسعه و 
ترقى ما در حوزه هاى پزشــکى است و در دارو نیز بسیار 

پیشرفت کرده ایم.
امام جمعه اصفهان یکى از اقدامات مهم در حوزه درمان و 
دارو را مقابله با کرونا دانست و گفت: در مسئله دارو نیز در 
دوران کرونا کار بزرگى انجام شد و ایران توانست دارویى 

تولید کند که حتى از مشابه هاى آن بهتر بود.
وى اضافه کرد: البته مشــکلاتى نیز در این حوزه وجود 
دارد که به یکدیگر وابسته شــده همانند مسئله بیمه و 
به خصــوص در مورد تأمین اجتماعى که باید مســتقل 
باشد و از جمله دلایلى که تأمین اجتماعى نمى تواند پول 
بیمارســتان ها را پرداخت کند این است که دولت پول 

تأمین اجتماعى را مى گیرد.

رییس جمهور تاتارســتان روســیه براى توسعه روابط 
تجارى با اصفهان در رأس هیاتى به این کلانشهر سفر 
کرد.رییس جمهور تاتارستان روسیه در ابتداى ورود به 
اصفهان و دیدار با استاندار گفت: اصفهان زیباترین شهر 
دنیا است و دکتر رییســى رییس جمهور ایران نیز از این 
استان بسیار تعریف و تمجید کردند.«رستم مینیخانوف» 
ادامه داد: پیش از این با رئیس جمهور ایران و سایر مقامات 
عالى دولت نیز نشست خوبى داشتیم و امیدواریم این سفر 
زمینه همکارى هاى بیشتر را فراهم کند.استاندار اصفهان 
هم در این دیدار گفت: وزارى دولت تاتارستان برنامه هاى 
خوبى را در اصفهان داشتند و اینگونه تعاملات و ارتباطات 

براى ما باعث خوشحالى است.سید رضا مرتضوى ادامه 
داد: امیدوارم در روز آینده نیز با جلسات و بازدید هایى که 
برگزار مى شود زمینه گســترش روابط میان اصفهان و 

تاتارستان بیش از پیش فراهم شود.
رییس جمهور تاتارســتان و هیات همــراه در همایش 
تجارى فرصت هــا و چالش هاى تعامــلات اصفهان و 
تاتارستان شــرکت و پس از آن طى دیدارى رسمى در 
خصوص گسترش روابط میان اصفهان و تاتارستان، با 
استاندار اصفهان دیدار و گفتگو کرد.بازدید از برخى صنایع 
بزرگ و شهرك هاى صنعتى اصفهان نیز در برنامه هاى 

رییس جمهور تاتارستان روسیه در اصفهان بود.

پیشرفت هاى نجومى کشور
 در زمینه پزشکى و دارویى

سفر رییس جمهور تاتارستان
 روسیه به اصفهان

خبر

دریا قدرتى پور
براى گردشگران خسته از زرق و برق زندگى صنعتى 
و ماشینى، بوم گردى بهترین گزینه است، ظرفیت 
جدیدى که مى تواند درهاى تــازه اى را به روى 
گردشگرى به خصوص در شهرستان هاى استان 

اصفهان باز کند.
بوم گردى در واقع استفاده از فرهنگ و آداب و رسوم 
و آیین هاى بکر و دست نخورده اى است که مى 
توان آنها را در روســتاها و مناطقى که کمتر شکل 

شهرى به خود گرفته اند پیدا کرد.
این نوع گردشــگرى از جمله صنایعى است که با 
تقویت زیرســاخت ها در روستاها محقق مى شود 
و خود به خود به اقتصاد مناطق روســتایى کمک 

خواهد کرد. 
با رونق بوم گردى مردم نقاط مختلف کشور و دنیا 
مى توانند از فرهنگ، آداب ورسوم وآیین هاى بکر 
و دســت نخورده مناطق مختلف، غذاهاى سالم و 
طبیعى، نحوه فعالیت روستائیان، صنایع دستى زنان 
و مردان روستا نشــین و مناظر طبیعى زیبا و دیگر 
جاذبه هاى گردشگرى این مناطق بهره مند شوند.

امروز با تغییر نگاه مسئولان نسبت به گردشگرى 
پس از ســال ها صنعت بومگردى به قدرى رونق 
گرفته کــه آرام آرام در حال تبدیل شــدن به یک 

نهضت است.
راه اندازى اقامت گاه هاى بومگردى در اصفهان و 
تنوع بالاى آنها در شهرستان هاى مختلف از جمله 

کاشــان به عنوان یکى از قطب هاى گردشگرى 
اصفهان نمونه همین مدعا اســت. اتفاقى که در 
همین ماه با افتتاح یک هتل سنتى در این شهرستان 
به منصه ظهور نشسته اســت. بماند که از اتفاقات 
تازه دیگر در این زمینه همچنین مى توان به افتتاح 
اقامتگاه بوم گردى بابا حیدر در روســتاى تاریخى 
مهرجان از توابع شهرستان خور و بیابانک در هفته 
گذشته هم اشــاره کرد.  شهرســتانى که به گفته 
رئیس اداره میراث فرهنگى، گردشگرى و صنایع 
دستى آن شهرستان به عنوان مهد بومگردى ایران 
داراى 84 واحد گردشگرى با اشتغال مستقیم بیش 
از 340 نفر اســت و اقامتگاه بوم گردى بابا حیدر، 
هشتاد و پنجمین واحد گردشــگرى شهرستان و 

نهمین اقامتگاه بوم گردى روستاى مهرجان در این 
نقطه شهرستان اصفهان به شمار مى رود.

در همین زمینه افتتــاح دو  اقامتگاه بوم گردى در 
شهرســتان نایین نیز از دیگر اقامتگاه هایى است 
که در توسعه سیاســت هاى مربوط به بومگردى 

نقش زیادى دارد.
موضوعى که به گفته رئیس اداره میراث فرهنگى، 
گردشگرى و صنایع دستى شهرســتان نایین در 
راستاى اجراى سیاست هاى توسعه زیرساخت هاى 

گردشگرى در این شهر تاریخى است. 
به گفته محمود مدنیان با افتتاح این دو واحد اقامتى، 
علاوه بر حفاظت و احیاى دو خانه تاریخى در سطح 
شهرستان به مساحت جمعا 1200 مترمربع، بیش 
از 70 تخت به ظرفیت اقامتى کهن شــهر نایین 

اضافه مى شود. 
با تغییر نگاه مسوولان نسبت به گردشگرى اصفهان 
پس از ســال ها صنعت بوم گردى در حالى مورد 
توجه قرار گرفته که در شهرســتان هاى اصفهان 
پتانسیل هاى بالقوه اى وجود دارد که باید بالفعل

 شود.
اقامتگاه بوم  گردى به معناى محل اقامت مسافر 
منطبق بر فرهنگ و جغرافیاى آن منطقه اســت 
و ســاخت آنها به دلیل اینکه قاعده خاصى ندارد 
بومیان هر منطقه جغرافیایى بر اســاس شــرایط 
ساخت و ســاز و مهم تر از آن فرهنگ منطقه خود 
دست به ساخت اقامتگاه هاى بوم گردى مى زنند و 
به دلیل اینکه براساس معمارى سنتى منطقه ساخته 
مى شوند کمترین تاثیر مخرب زیست محیطى را 
دارند و به نوعى بخشــى از بافت طبیعى منطقه به 

حساب مى آیند.
این در حالى است که مهمترین تمایز مراکز اقامتى 
بوم گردى داشتن سبک سنتى است که گردشگران 
زیادى را به ســمت خود جذب خواهد کرد و باعث 
مى شــود اقتصاد این نقاط تحول شــگرفى را به 

چشم ببیند. 

درهاى باز  بوم گردى به روى گردشگرى
روغن موتور مناســب خودروهاى تولید داخل براى اولین بار در 
شرکت نفت سپاهان اصفهان رونمایى و تولید آن در این شرکت 

آغاز شد.
مدیرعامل شرکت نفت سپاهان در مراســم بهره بردارى از انبار 
ملزومات و مواد اولیه شــرکت پالایش نفــت اصفهان در جمع 
خبرنگاران افزود: این پروژه در بازه زمانى حدود یک ساله و با اعتبار 

یک هزار و 500 میلیارد ریالى تکمیل شده است.
فرهاد امین دهقان اظهار کرد: محصول جدید شرکت نفت اصفهان 
طى قراردادى که بسته شد، قرار است مورد استفاده خودروسازان 

داخلى قرار گیرد.
وى ادامه داد: امکان استفاده از این محصول در خودروهاى تولید 

2018 به بالا و خودروهاى توربو وجود دارد.
مدیرعامل شرکت نفت سپاهان با اشــاره به اینکه سه پروژه در 
دستور کار این مجموعه صنعتى قرار دارد، اضافه کرد: این پروژه ها 
در راســتاى ارتقاى کیفیت محصولات اســت اما به حجم تولید 
نمى افزاید. وى با بیان اینکه تولید اسمى با تمام توان و ظرفیت در 
شرکت نفت سپاهان در زمان حاضر در حال انجام است، ادامه داد: 

ارتقاى کیفى تولیدات نیز در دستور کار قرار دارد.

مدیر نگهدارى و تعمیــرات ابنیه فنى معاونت عمران شــهرى 
شهردارى اصفهان با اشاره به پروژه تعویض پله هاى شمالى پل 
عابرپیاده مکانیزه میدان آزادى گفت: اجراى این پروژه با هزینه 10 

میلیارد ریالى اجرا مى شود.
مســعود توکلى پور اظهار کرد: با توجه به فرسودگى بیش از حد 
پله هاى شمالى این پل عابرپیاده مکانیزه، امکان تعمیر و تعویض 
قطعات آن وجود نداشــت بنابراین با توجه به پرتردد بودن آن در 
راستاى خدمت رسانى بیشتر و بهتر به شهروندان تصمیم بر آن شد 

که دو دستگاه از این پله  ها به طور کامل تعویض شود.
وى افزود: ابتدا لازم است قســمت هاى الحاقى به پله ها از جمله 
ســقف ها و دیواره ها به طور کامل جدا شــود که این کار خطرات 
جانبى خود را به همراه دارد و به دلیل اینکه تمام اجزاى پله آغشته 
به روغن است، هرگونه جرقه اى منجر به آتش سوزى مى شود، از 

این رو تمهیدات لازم در این خصوص پیش بینى شده است.
مدیر نگهدارى و تعمیــرات ابنیه فنى معاونت عمران شــهرى 
شــهردارى اصفهان با بیان اینکه پروژه تعویض پله هاى شمالى 
پل عابرپیاده مکانیزه میدان آزادى از نوزدهم بهمن ســال جارى 
آغاز شده است و در مدت زمان سه ماه انجام مى شود، تاکید کرد: 
با تعویض پله ها، هزینه هاى تعمیرات اساسى کاهش پیدا مى کند 
و خدمت رســانى مداوم و بهترى به شهروندان انجام مى شود و از 
طرفى با افزایش طول پله، سعى مى شود تعدادى از پله هاى ثابت 

شده حذف شود.
وى  تصریح کرد: از شهروندان تقاضا مى کنیم در این مدت پروژه 
با توجه به اینکه پل از قسمت بعد از ورودى ایستگاه BRT مسدود 
است، با احتیاط کامل تردد کنند و با صبر و شکیبایى خود، ما را در 

انجام هرچه بهتر این پروژه یارى کنند.

روغن موتور مناسب 
خودروهاى داخلى در اصفهان 

رونمایى شد

پله برقى پل عابرپیاده میدان 
آزادى به روزرسانى مى شود

آگهى تغییرات 
شــرکت ســهامى خاص پویندگان فن و تجارت بین الملل به شناسه ملى 
10260473619 و شماره ثبت 3312 به استناد صورتجلسه مجمع عمومى 
عادى به طور فوق العاده مورخ 1402/09/01 تصمیمات ذیل اتخاذ شــد: 
خانم مینا خادمیان زاده اصفهانى به شــماره ملى 1292377364 به سمت 
بازرس اصلى و آقاى رضا جعفرى به شماره ملى 1080288554 به سمت 
بازرس على البدل تا پایان سال مالى انتخاب گردیدند. اداره کل ثبت اسناد 
و املاك استان اصفهان مرجع ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجارى نجف 

آباد (1664819)

فقدان مدارك
برگ سبزخودرو ســوارى پراید تیپ  132 مدل 1387 
بنزینى به رنگ سفید – روغنى به شماره موتور 2632723 
و شماره شاسى  S1422287038686 به شماره پلاك 
67 – 284 ل 24 متعلق به رضا کریمى فرزند محمد مفقود 

گردیده و از درجه اعتبار ساقط مى باشد.
آگهى تاسیس

شرکت سهامى خاص مهراز آژند آپادانا درتاریخ 1402/11/12 به شماره ثبت 76286 به شناسه ملى 14013052508 ثبت و امضا ذیل دفاترتکمیل گردیده که خلاصه آن به شرح زیر جهت اطلاع عموم آگهى میگردد. موضوع فعالیت :موضوع فعالیت شخصیت حقوقى : ارائه خدمات فنى و مهندسى، طرح و مشاوره، نظارت، ساخت و اجراء کلیه 
پروژه هاى عمرانى و ساختمانى و تاسیساتى و صنعتى و انبوه سازى مسکن و شهرك  سازى و شهرسازى ابنیه و پل سازى و راه  سازى - خرید و فروش مصالح ساختمانى و ساختمان- اجراى کلیه امور مرتبط با پروژه هاى عمرانى اعم از طراحى ، محاسبه ، نظارت ، اجرا - مدیریت فعالیتهاى ساخت و ساز ، ساختمانى ، تاسیساتى ، صنعتى ، انبوه سازى 
مسکن ، شهرك سازى ، شهرسازى ابنیه ، پل سازى و راه سازى - بهسازى و بازسازى انواع سازه ها و ساختمانها ، مجتمع هاى مسکونى ، ادارى ، تجارى ، ورزشى ، صنعتى ، آموزشى ، درمانى و پزشکى - طراحى اجراى نماها و المانهاى داخلى و بیرونى ساختمان ها و فضاهاى شهرى - اجراى پروژه هاى راه سازى شامل زیر سازى ، خاکریزى و خاکبردارى 
، روکش و آسفالت راه هاى اصلى و فرعى ، حفارى تونل ، پل سازى اجراى پروژه هاى تاسیساتى اعم از الکتریکال و مکانیکال - ایجاد شبکه هاى انتقال ( آب ، برق ، گاز ، فاضلاب ) طراحى و اجراى سازه ها و تاسیسات مکانیکى و هیدرومکانیکى ، سیستم هاى کنترل هوشمند و هوشمند سازى - مدیریت و تدوین طرح هاى عمرانى و سیاست هاى راهبردى 
در این صنعت - ساماندهى و سازماندهى و نظارت در پروژه ها - انجام کلیه عملیات و معاملات فنى ، امکان سنجى ، تدوین و اجراى طرح هاى جامع اقتصادى - مشارکت و مدیریت پیمان با کلیه اشــخاص حقیقى و حقوقى داخلى و خارجى - ارائه خدمات مشاوره اى ، اجرائى ، تحقیقاتى و پیمانکارى مرتبط با پروژه هاى صنعتى ، انبوه سازى مسکن ، 
شهرك  سازى ، ورزشى و سلامت -مشاوره ،طراحى و اجراى کلیه پروژه هاى مربوط به نماى ساختمان و دکوراسیون داخلى شامل پوشش هاى کاذب ،سقف، دیوار پارتیشن ساخت و نصب کابینت و تزئینات داخلى منازل ، دکوراسیون، زینتى، لوازم چوبى - ساختمانهاى ادارى، تجارى- سرمایه گذارى داخلى و خارجى صرفاً در راستاى موضوع فعالیت 
شرکت - برگزارى و برپایى سمینارها ، همایش ها و نمایشگاههاى تخصصى و عمومى صرفاً در راستاى موضوع فعالیت شرکت - انجام کلیه فعالیتهاى مجاز بازرگانى اعم از خرید و فروش ، صادرات و واردات کلیه کالاهاى مجاز بازرگانى – تولید و خرید و فروش لوازم زینتى و لوازم چوبى - اجراى امور بازرگانى در حوزه تجارت الکترونیک - ترخیص 
کالا از کلیه بنادر و گمرکات کشور - اخد و اعطاى نمایندگى داخلى و خارجى - شرکت در مناقصات و مزایدات و عقد قرارداد با کلیه اشخاص حقیقى و حقوقى داخلى و خارجى - افتتاح حساب ، اخد وام و تسهیلات ریالى و ارزى صرفاً در راستاى موضوع فعالیت شرکت ، گشایش اعتبارات اسنادى ( ال سى ) و اخذ ضمانت نامه بانکى براى شرکت از کلیه 
بانکها و موسسات مالى و اعتبارى دولتى و خصوصى داخلى و خارجى جهت اهداف شرکت .درصورت لزوم پس از اخذ مجوزهاى لازم از مراجع ذیربط مدت فعالیت تصدى به نمایشگاه عمومى و انبارهاى عمومى عملیات بارگیرى و تخلیه و یا ترخیص کالا موضوعات مربوط به تجارت الکترونیک انجام عملیات اجرایى قراردادهاى بین اشخاص ایرانى و 
شرکت خارجى منعقد مى گردد درصورت لزوم پس از اخذ مجوزهاى لازم از مراجع ذیربط درصورت لزوم پس از اخذ مجوزهاى لازم از مراجع ذیربط مدت فعالیت : از تاریخ ثبت به مدت نامحدود مرکز اصلى : استان اصفهان، شهرستان اصفهان، بخش مرکزى، شهر اصفهان، باغ زیار، خیابان سهروردى، خیابان باغ زیار[14]، پلاك 0، ساختمان کوه 
نور، بلوك بى، طبقه 1، واحد L کدپستى 8177761938 سرمایه شخصیت حقوقى عبارت است از مبلغ 100,000,000 ریال نقدى منقسم به 100000 سهم 1000 ریالى تعداد 100000 سهم آن با نام عادى مبلغ 35000000 ریال توسط موسسین طى گواهى بانکى شماره 021210472931 مورخ 1402/10/24 نزد بانک ملت شعبه میدان 
ارتش اصفهان با کد 91934 پرداخت گردیده است والباقى در تعهد صاحبان سهام مى باشد اعضا هیئت مدیره خانم سارا ژاله به شماره ملى 0075633973 به سمت رئیس هیئت مدیره به مدت 2 سال خانم مهسا السادات حجازى به شماره ملى 5120033415 به سمت عضو اصلى هیئت مدیره به مدت 2 سال و به سمت مدیرعامل به مدت 2 سال 
خانم مریم السادات حجازى دهاقانى به شماره ملى 5129962771 به سمت نایب رئیس هیئت مدیره به مدت 2 سال دارندگان حق امضا : کلیه اوراق و اسناد بهادار و تعهد آور شرکت از قبیل چک ، سفته ، بروات ، قراردادها عقود اسلامى و همچنین کلیه نامه هاى عادى و ادارى با امضاء مدیر عامل مهر شرکت معتبر مى باشد اختیارات مدیر عامل : طبق 
اساسنامه بازرسان آقاى سهیل ساعتچیان به شماره ملى 1290807681 به سمت بازرس على البدل به مدت 1 سال خانم زهرا السادات حجازى دهاقانى به شماره ملى 5120050166 به سمت بازرس اصلى به مدت 1 سال روزنامه کثیر الانتشار نصف جهان جهت درج آگهى هاى شرکت تعیین گردید. ثبت موضوع فعالیت مذکور به منزله اخذ و صدور 

پروانه فعالیت نمى باشد. اداره کل ثبت اسناد و املاك استان اصفهان اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجارى اصفهان (1664801)

انتخابات امسال کاملاً 
رقابتى است

فرمانـدار اصفهان عنـوان کرد: تـا کنـون 291 نفر در 
اصفهـان تأیید صلاحیت شـده اند و بر خـلاف ادعاى 
کسانى که گروکشى سیاسى مى کنند، انتخابات کاملاً 
رقابتى است. محمد على احمدى اظهار کرد: رسالت ما 
برگزارى انتخابات است، رسالت جریانات سیاسى این 
است که به رقابت بپردازند اما متولیان برگزارى انتخابات 
رسالت دیگرى دارند که یکى از این رسالت ها ضرورت 
در حوزه افزایش مشارکت مردم اسـت. احمدى تاکید 
کرد: رسـالت بعدى این اسـت که نقش خود را بدانید و 
به طور خاص منادى انتخابات باشـید و براى انسـجام 
بین اعضاى شـعبه که منصوبین فرماندارى هسـتند، 

تلاش کنید. 

دعوت از نخبگان براى حل 
معضل آلودگى هوا

معاون برنامه ریزى و توسـعه سرمایه انسـانى شهردار 
اصفهان در حاشـیه ضیافت با نخبـگان و متخصصان 
علم تغذیـه از آنان براى کمک به رفـع معضل آلودگى 
هواى اصفهان دعوت به همکارى کرد. سعید ابراهیمى 
اظهار داشـت: در برنامه و بودجه امسال شهردارى بالغ 
بر 30 هزار میلیارد تومان پیش بینى شـده است که 50 
درصد این مبلغ در عرصه محیط زیسـت و حل بحران 
آلودگى هوا هزینه خواهد شد. وى گفت: شهردارى به 
تنهایى از عهده حل بحران آلودگى هوا بر نخواهد آمد 
و مجموعه اى از ذى نفعـان باید در یک کار مشـترك 
فعالیـت کنند. معـاون برنامه ریزى و توسـعه سـرمایه 
انسانى شهردار اصفهان گفت: از اساتید و نخبگان علمى 
کمک مى خواهیم و دعوت مى کنیم که اهداف ما را در 
برنامـه آلودگى همراهى کنند و ما شـنوده راهکارهاى 

آنها خواهیم بود.

تبادل دانش و تجربه میان 
اصفهان و سن پترزبورگ 

معاون محیط زیست و خدمات شهرى شهردار اصفهان 
از برگزارى وبینارى میان این معاونت با برخى مدیران 
شهردارى سـن پترزبورگ با محوریت تصفیه پساب ها 
خبر داد. مهدى بقایـى اظهار کرد: به همـت اداره امور 
بین الملل شـهردارى اصفهـان، در وبینـارى با حضور 
نمایندگانى از شـهردارى شهر سـن پترزبورگ شرکت 
کردیـم و بـه تبـادل دانـش و تجربیـات ارزشـمند در 
زمینه تصفیه پسـاب و احداث تصفیه خانه هاى شهرى 
پرداختیم. بقایى با تاکید بر اینکه این تعامل دستاوردهاى 
قابل توجهى براى هر دو طرف در پى داشت، خاطرنشان 
کرد: شهرى نظیر سـن پترزبورگ براى آبیارى فضاى 
سـبز خود دچار کمبود منابع آبى نیسـت، امـا با نگاهى 
دوراندیشـانه به سـمت تصفیه پسـاب ها بـراى تغذیه 

آب خوان ها و دیگر مصارف، حرکت کرده است.

سخنگوى شوراى اســلامى شهر اصفهان گفت: 
در جلســات اخیر به این جمع بندى رسیدیم که 
دولت به ازاى پرداخت مطالبات شهردارى در این

 ســال ها و همچنین دیگر هزینه هاى مربوط به 
تکمیل پروژه، بهره بردار نهایى آن باشد.

على صالحى اظهار داشــت: اصــل پایه ریزى و 
احداث سالن در ابتداى دهه 90 و بنا به درخواست 
دولت وقــت بــود و در آن زمان اصفهــان براى 
تعامل با دولت پیشتاز شــد و ما سعى مى کنیم در 
دوره کنونى آن را به حــد مطلوبى از بهره بردارى

 برسانیم.
سخنگوى شوراى شهر گفت: در زمان سفر رییس 
جمهور دولت سیزدهم به اصفهان موضوع تکمیل 

سالن اجلاس ســران مطرح و با نظر مثبت دولت 
روبرو شد.

صالحى با اشــاره به همکارى مثبت شهردارى، 
استاندارى و شوراى شهر در ارتباط با پروژه نامبرده 
تصریح کرد: معاون اجرایــى رییس جمهور براى 
پیگیرى روند تکمیل و بهره بردارى سالن اجلاس 

سران مسوول شده است.
وى افزود: تکمیل فاز (گام) اول ســالن اجلاس 
سران این کلانشهر بین 6 تا 10 هزار میلیارد ریال 
اعتبار نیاز دارد، همچنین ســالن اجلاس ســران 
اصفهان باید به مراکز تجارى و اقامتى تجهیز شود 
و احداث این زیرساخت ها باید به طور ویژه تحت 

پیگیرى قرار گیرد.

 دولت، بهره بردار نهایى سالن اجلاس است
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فدراســیون جهانى والیبال برنامه لیگ ملت ها مردان و زنان در سال هاى 
2025 تا 2027 را اعلام کرد و حضور تیم ملى والیبال مردان ایران در سال 

2025 قطعى شد.
فدراسیون جهانى والیبال (FIVB) از ابتداى دهه 1990 میلادى، بر اساس 
یک برنامه بازاریابى و جذب مخاطب عام در سراسر جهان براى رشته ورزشى 
والیبال، تورنمنت هاى سالانه لیگ جهانى (در بخش مردان) و جایزه بزرگ 

(در بخش زنان) را راه اندازى کرد.
این دو رویداد سالانه اگرچه از حیث تعداد تیم هاى حاضر، شیوه برگزارى و 
جوایز نقدى با یکدیگر تفاوت هاى بنیادین داشتند، ولى رفته رفته طى دو دهه 
برگزارى جایگاهى پراهمیت نزد کشور هاى فعال در زمینه والیبال و همچنین 
مخاطبان والیبال پیدا کردند. تا جایى که حضور در این تورنمنت ها بخشى از 
اهداف و چشم انداز هاى کشور ها شد؛ چراکه لیگ جهانى و جایزه بزرگ به 
مقدمه اى بایسته براى طى کردن سیر تکاملى و پیشرفت تیم ها بدل شده بود.

رویارویى با کشــور هاى قدرتمند دنیاى والیبال و کســب تجربه از حضور 
بین المللى در بالاترین سطح والیبال جهان در بازه اى دوماهه چیزى نبود که 
کشور ها از کنار آن به سادگى عبور کنند. به ویژه اینکه از کانال این رقابت ها 
مى توانستند خود را براى تورنمنت هاى مهم دیگر از جمله بازى هاى المپیک، 

قهرمانى مردان جهان، جام جهانى و قهرمانى قاره ها آماده کنند.
والیبال ایران نیز از جمله کشور هایى بود که لیگ جهانى را دروازه جهانى شدن 
و پیشرفت قلمداد کرد و براى حضور در این مسابقات هدف گذارى کرد، اما 
تیم ملى ایران در سال هاى 2010 و 2011 در مرحله انتخابى این تورنمنت 
متوقف شد تا سال 2012 سرانجام موفق شود با کسب دو پیروزى برابر مصر 
در قاهره و سپس ثبت دو پیروزى دیگر بر ژاپن در تهران، جواز حضور در لیگ 

جهانى 2013 را به دست آورد.
از آن ســال تا ســال 2017 که آخرین دوره لیگ جهانى برگزار شد، ایران 
همواره یکى از تیم هاى حاضر در این تورنمنت معتبر بود و بهترین نتیجه اش 
نیز در سال 2014 رقم خورد که از مرحله گروهى به مرحله نهایى رسید و از 
این مرحله نیز به نیمه نهایى صعود کرد و نهایتاً به عنوان چهارمى مسابقات 

دست یافت.
اما فدراسیون جهانى والیبال از سال 2018 با ترکیب و یکسان سازى لیگ 
جهانى (مردان) و جایزه بزرگ (زنــان) از حیث تعداد تیم ها، نحوه برگزارى 
و میزان جوایز نقدى، مســابقات «لیگ ملت ها» را بنیان نهاد و اجرا کرد. 
مسابقاتى که ایران نیز یکى از حاضران ثابت آن است و در سال هاى 2018 و 
2019 با قهرمانى روسیه به پایان رسید. در سال 2020 نیز گسترش و شیوع 
ویروس کرونا ســومین دوره این رقابت ها را لغو کرد و در سال هاى 2021، 
2022 و 2023 به ترتیب برزیل، فرانسه و لهســتان جام قهرمانى را بالاى 

سر بردند.
فدراسیون جهانى والیبال در ادامه توسعه این رویداد بین المللى برنامه لیگ 
ملت ها مردان و زنان در سال هاى 2025 تا 2027 را اعلام کرد که حکایت از 

افزایش تیم هاى شرکت کننده و میزبان هاى مرحله مقدماتى دارد.
بر این اساس مرحله مقدماتى لیگ ملت ها در این سال ها با حضور 18 تیم 
برگزار مى شــود، بنابراین 16 تیم شــرکت کننده (ایران، ایتالیا، آرژانتین، 
صربستان، کوبا، ژاپن، برزیل، ترکیه، بلغارستان، هلند، آلمان، فرانسه، آمریکا، 
کانادا، لهستان و اسلوونى) در مسابقات سال 2024 گروه مردان و تیم هاى 

شرکت کننده در گروه زنان نگران سقوط به چلنجرکاپ نخواهند بود.
همچنین در حال حاضر مرحله مقدماتى در سه هفته و هر هفته در دو گروه 
هشت تیمى برگزار مى شود که از سال 2025 مقدماتى در سه هفته و هر هفته 
در سه گروه شش تیمى به میزبانى سه کشــور در هر گروه جنسیتى برگزار 

خواهد شد.
در فرمت جدید لیگ ملت ها همانند سال هاى قبل در پایان مرحله مقدماتى 

هفت تیم برتر به همراه میزبان به مرحله نهایى صعود خواهند کرد.
از نظر تعداد بازى تیم ها تغییر ایجاد نشده است و هر تیم در مجموع سه هفته 
مرحله مقدماتى 12 مسابقه خواهد داشت و نتایج در یک جدول درج خواهد 
شد. بنابر این هر تیم شرکت کننده در لیگ ملت ها در مرحله گروهى با پنج 
تیم در برنامه جدید بازى نخواهد کرد که در سال 2024 این موضوع براى 

سه تیم صدق مى کند.

تیم هــاى هندبال «گیتى پســند» و «ســپاهان» در 
شــهرآورد هندبال اصفهان به مصاف هــم رفتند و در 
نهایت گیتى پسند توانســت همشهرى خود را با نتیجه 
نزدیک 19 بر 18 از پیش رو بردارد و در دیگر شهرآورد 
هندبال اصفهان، «ســپاهان نوین» سومین پیروزى 
فصل خود را برابر تیم همشهرى پرواز هوانیروز رقم زد.

در یکى از مهمتریــن دیدارهاى هفته دهم رقابت هاى 
لیگ برتر هندبال مردان باشگاه هاى کشور ، تیم هاى 
هندبال «گیتى پســند» و «ســپاهان»، در شهرآورد 
هندبال اصفهان در سالن شهید سجادى اصفهان مقابل 
یکدیگر صف آرایى کردند و در نهایت تیم گیتى پسند 
توانست همشهرى خود را با نتیجه 19 بر 18 از پیش رو 
بردارد.گیتى پسند با این برد امشــب با هفت برد، یک 
باخت و یک تساوى 17 امتیازى شد و جایگاه سوم خود 
در جدول رقابت ها را تثبیت کرد.این تیم هم اکنون در 
فاصله یک امتیازى تیم شهید شاملى کازرون قرار دارد 
و فاصله خود با سپاهان تیم چهار جدول رقابت ها را به 
چهار امتیاز رساند.این دیدار از ابتدا پایاپاى پیش رفت و 
در پایان نیمه نخست، سرخ پوشان گیتى پسند توانستند 
با برترى 9 بر 8 به رختکن برونــد و در نیمه دوم هر 2
تیم 10 گل دیگر وارد دروازه هم کردنــد تا در نهایت 
گیتى پسند برنده شهرآورد هندبال اصفهان شود.پرواز 
هوانیروز، دیگر تیم اصفهانى نیز که در دیگر شهرآورد 
امروز هندبال اصفهان عصر امروز در ســالن پرواز این 
شهر به مصاف «سپاهان نوین» رفته بود در یک بازى 
پایاپاى سرانجام با نتیجه 24 بر 20 مغلوب همشهرى 
خود شد و با 2 امتیاز در جایگاه یازدهم جدول 12 تیمه 
رقابت ها باقى ماند.لیگ برتر هندبال کشور با حضور 12
تیم از 13 شهریور آغاز شده است و چهار تیم سپاهان، 
سپاهان نوین، گیتى پســند و پرواز هوانیروز از استان 

اصفهان در این لیگ حضور دارند.

جادوگر آمریکایى با انتشــار چند رشــته اســتورى از 
دیدارهاى خود در پیکارهاى قهرمانى جهان و المپیک، 
فضاى مجازى را به آوردگاهى براى جنگ روانى علیه 

کاپیتان تیم ملى کشتى آزاد ایران تبدیل کرده است.
دیوید تیلور ملى پوش کشــتى آزاد آمریــکا و حریف 
جهانى حسن یزدانى در وزن 86 کیلوگرم با انتشار فیلم 
پیروزى خود در فینال المپیک 2020 توکیو جنگ روانى 
را علیه یزدانى آغاز کرد. تیلور چندى پیش نیز با انتشار 
فیلم آخرین دیدار خود با یزدانى بــراى کاپیتان ایران 
رجزخوانى کرد. او با انتشار این فیلم ها در پیچ شخصى 
خود عملا به دنبال یک جنگ روانى براى تضعیف روحیه 
شیرشاه است تا بتواند پرافتخارترین کشتى گیر ایرانى 
را در پاریس زمین گیر کند.دوئل یزدانى و تیلور از معدود 
دیدارهاى حساس جهان کشــتى به شمار مى رود که 
اتحادیه جهانى این رشته نیز توجه ویژه اى به آن دارد. 
این دوئل سنتى از سال 2017 و جام جهانى کرمانشاه 
آغاز و تاکنون نیز ادامه دارد. در 6 دیدار، دیوید تیلور پنج 
بار و حسن یزدانى یک مسابقه را برنده شده است. یزدانى 
در مسابقات جهانى اسلو موفق شد تیلور را در دیدار فینال 
وزن 86 کیلوگرم شکســت دهد.نخستین دوئل این 2
قهرمان در جام جهانى کشتى آزاد بود که تیلور موفق شد 
یزدانى را با ضربه فنى شکست دهد. آخرین دیدار تیلور و 
یزدانى نیز در فینال رقابت هاى جهانى 2023 بلگراد بود 
که جادوگر آمریکایى بار دیگر یزدانى را ضربه فنى کرد. 
یزدانى اکنون به خاطر مصدومیت و جراحى کتف دوره 
نقاهت خود را سپرى مى کند و قرار است از فروردین ماه 

به اردو تیم ملى اضافه شود. 
یزدانى و تیلور سهمیه المپیک وزن 86 کیلوگرم را براى 
ایران و آمریکا قطعى کرده اند اما این 2 قهرمان باید در 
رقابت هاى انتخابى از حریفــان داخلى خود عبور کنند 

تا ششمین دوئل احتمالى آنها در پاریس شکل بگیرد.

 حضور ایران در
 لیگ ملت های ۲۰۲۵ قطعی شد

ظاهراً ماجراى جدایى شهاب زاهدى از پرسپولیس با اصرار باشگاه ژاپنى شکل جدى ترى به خود گرفته است و 
مهاجم سرخ ها با یک پیشنهاد نجومى مواجه شده است. پیشنهاد قابل توجه از سوپرلیگ فوتبال ژاپن به مهاجم 
پرسپولیس ارزشى نزدیک به 400 هزار دلار دارد. نماینده این باشــگاه ژاپنى بار دیگر روى خواستن زاهدى به 
باشگاه پرسپولیس اصرار کرد تا نشان دهند مصمم به این انتقال هستند. از سوى دیگر هم زاهدى تمایل خود براى 
رفتن به فوتبال ژاپن را به مدیران باشگاه و سرمربى تیم اعلام کرده است اما کمبود مهاجم و همچنین سود بسیار 
کم پرسپولیس از این ترانسفر احتمال این انتقال را نزدیک به صفر کرده است. مدیرعامل باشگاه پرسپولیس قرار 

است امروز با گفت و گوى دوباره با ویه را  تصمیم نهایى را گرفته و به زاهدى اعلام کند.

درحالى اخبارى مبنى بر درگیرى امید حامدى فر با مدیران باشــگاه استقلال منتشر شد که برخى این اخبار را به 
زیاده خواهى هاى هافبک آبى ها ربط دادند. این درصورتى است که حامدى فر که در نیم فصل اول از لیست مازاد 
دوباره به اردوى استقلال بازگشته بود و به خاطر پر بودن سقف بودجه این باشگاه مجبور مى شود با قراردادى صورى 

و غیرعرف با استقلال قرارداد ببندد در مراجعه اخیر خود بـه باشگاه از مدیران مى خواهد تا قراردادش را اصلاح کنند که 
با پیشنهاد یک میلیارد بیشتر از قرارداد اولیه، حا مدى فر عصبانى شده و کار تا مرز درگیرى کشیده  مى شود. حامدى فر که به تازگى با پیشنهاد 
20 میلیاردى از فولاد مواجه شده است، اعلام مى کند هرگز حاضر نیست نسبت به رقم غیرعرف اولیه خود تنها یک میلیارد اضافه تر دریافت 

کند و خواستار رضایتنامه خود از باشگاه مى شود.

پیشنهاد دیوانه وار ژاپنی ها به مهاجم پرسپولیس پشت پرده درگیری فیزیکی حامدی فر در استقلال

باشگاه تراکتور به توافق نهایى با ستاره صربستانى شاغل در لیگ یونان رسید.
تیم فوتبال تراکتور که در نقل و انتقالات زمســتانى دو خرید انجام داده و رسما با سجاد آشورى و رحمان 
جعفرى قرارداد بسته بود، امروز از یک بازیکن جدید دیگرش که در آستانه عقد قرارداد هستند، رونمایى کرد 

تا او را جایگزین رومل کیوتو، خرید خارجى اخیر و البته جدا شده اش کند.
باشگاه تراکتور در اطلاعیه اى کوتاه اعلام کرد: «میلوش دلتیچ وینگر صربستانى شاغل در لیگ یونان براى 
پشت سر گذاشتن تست هاى پزشکى و انجام مذاکرات نهایى با باشگاه تراکتور، دقایقى قبل وارد تبریز شد.»
میلوش دِلتِیچ که تحت قرارداد باشگاه وولوس یونان بوده، در دور رفت همین فصل در سوپر لیگ این کشور 
19 بار به میدان رفت که چهار گل به ثمر رساند و یک پاس گل داد، اما با توجه به پیشنهاد باشگاه تراکتور 

تصمیم به جدایى گرفت تا راهى ایران شود.
این بازیکن 30 ساله که طى یک ســال و نیم اخیر در وولوس یونان عضویت داشته، در سالیان اخیر براى 
تیم هاى لامیا، آستراس تریپولى، آ. ا. ك آتن و لاریسا در سوپر لیگ یونان، آنورتوسیس در لیگ یک قبرس 

و رادنیک کرواسى به میدان رفته بود که حالا تصمیم به حضور در ایران و تراکتور گرفته است.
دلتیچ فصل گذشته نیز 32 بازى براى وولوس در سوپر لیگ یونان انجام داد که 6 گل به ثمر رساند و دو پاس 
گل داد، اما در فصل جارى عملکرد بهترى با زدن 4 گل و یک پاس گل در 19 مسابقه داشته که قرار است 

به خط حمله تراکتور اضافه شود.
این ستاره صربستانى در فصل 22-2021 لیگ کنفرانس اروپا نیز هفت بازى انجام داد که توانست یک گل 

هم در این رقابت ها به ثمر رساند و در لیگ اروپا نیز تجربه انجام دو بازى را دارد. 
باشگاه تراکتور اخیرا براى جایگزینى آلوارو خیمنز که در نیم فصل از این تیم جدا شد، رومل کیوتو را به خدمت 
گرفت ولى پاکو خمس این بازیکن را تایید نکرد تا او راهى لیگ عربســتان شود و اکنون نیز سرخ پوشان 

تبریزى در آستانه عقد قرارداد با دلتیچ قرار داشته باشند.

رنکینگ رسمى فیفا اعلام شد و تیم ملى ایران توانست به رتبه بیستم جهان صعود کند.
با پایان رقابت هاى جام ملت هاى آسیا و آفریقا، فدراسیون جهانى فوتبال رتبه بندى بهترین تیم هاى دنیا 
را اعلام کرد. این نخستین رنکینگ اعلام شده توسط فیفا در سال 2024 میلادى است که طى آن، تیم 

ملى ایران یک پله صعود کرد.
در رنکینگ اعلام شــده، رتبه هاى اول تا یازدهم دست نخورده و بدون تغییر ماند چرا که اساسا تیم هاى 
اروپایى و آمریکاى جنوبى هیچ مسابقه ملى را طى ماه هاى اخیر برگزار نکرده بودند و تنها تیم هاى آسیایى 

و آفریقایى درگیر مسابقات قاره اى بودند.
در رنکینگ اعلام شده، تیم ملى ایران توانست نسبت به رتبه بندى قبلى، 43,15 امتیاز مثبت کسب کند و 

شمار امتیازات خود را به عدد 1608 برساند و به رتبه بیستم جهان صعود کند.
تیم ملى ژاپن نیز با 1614 امتیاز همچنان برترین تیم آسیایى است و در رتبه نخست قاره جاى گرفته است. 
البته آنها نسبت به رنکینگ قبلى با کاهش پنج امتیاز روبرو شدند تا فاصله سامورایى ها با تیم ملى ایران به 

حدود 6 امتیاز برسد.
تا پیش از آغاز جام ملت هاى آسیا، دو تیم فاصله 55,11 امتیازى با یکدیگر داشتند ولى این اختلاف اکنون 
کمتر شــده که در صورت لغزش ژاپن در مســابقات مقدماتى جام جهانى، رتبه نخست قاره مى تواند به 

شاگردان قلعه نویى برسد.

ستاره جدید تراکتور از اروپا رسید 

ایران در انتظار یک لغزش ژاپن در آسیا 

برد گیتی پسند در شهرآورد اصفهان 

در روز باخت پرواز هوانیروز

رجزخوانی تیلور برای یزدانی

ولخرج ترین باشگاه  جهان
منچستر یونایتد در صدر باشگاه هایى قرار دارد که بیشــترین هزینه را براى جذب بازیکنان جدید کرده است. 
خریدهاى زیاد و نجومى منچستر یونایتد به ویژه بعد از رفتن سر آلکس فرگوسن باعث شده است تا این تیم در 
صدر باشگاه هاى قرار گیرد که بیشترین هزینه را براى جذب بازیکنان جدید کرده است. منچستر یونایتد تاکنون 
1 میلیارد و 422 میلیون یورو براى جذب بازیکنان جدید هزینه کرده است این درحالى است که منچستر سیتى که 
با مالکان اماراتى به کلى متحول شد با 1 میلیارد و 286 میلیون یورو در رده دوم است. سومین باشگاه این فهرست 

هم چلسى باز از لیگ برتر انگلیس است . 

بانوان طلایی سپاهان نایب قهرمان شدند
تیم سپاهان نایب قهرمان نیم فصل نخست مسابقات لیگ شمشیربازى اسلحه اپه بانوان شد. دور رفت مسابقات 
شمشیربازى لیگ برتر بانوان با شرکت 11 تیم در اسلحه اپه به میزبانى یزد برگزار شد. دیدار هاى این اسلحه در دو 
روز سه شنبه و چهارشنبه 24 و 25 بهمن برگزار شد و طى آن 11 تیم شرکت کننده در قالب 55 دیدار به مصاف هم 
رفتند.  در پایان دیدار هاى دور رفت اسلحه اپه بانوان، باشگاه چادرملو بدون باخت در صدر جدول رده بندى ایستاد 

و قهرمانى نیم فصل را از آن خود کرد و تیم سپاهان نا یب قهرمان فصل شد.

 فخرالدینی به استقلال پیوست
میلادفخرالدینى با عقد قراردادى به مدت یک فصل و نیم به استقلال پیوست. با اعلام رسانه رسمى باشگاه 
استقلال، میلاد شیخ فخرالدینى بازیکن سابق استقلال که پیراهن آلومینیوم اراك را مى پوشید، پس از فسخ 
قرارداد با این تیم، به درخواست کادر فنى استقلال در لیست خرید باشگاه قرار گرفت و پس از مذاکره و توافق با 
على خطیر مدیرعامل باشگاه استقلال، با این باشگاه قرارداد بست. میلاد فخرالدینى در نیم فصل دوم لیگ برتر 

بیست و سوم پیراهن شماره 34 استقلال را به تن مى کند.
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ظاهراً ماجراى جدا
مهاجم سرخ ها با یک
پپرسپولیس ارزشى
باشگاه پرسپولیس

رفتن به فوتبالژاپن
کم پرسپولیس از ای
است امروز با گفت

اخبار را به 
ست مازاد 
ى صورى 

صلاح کنند که 
ود. حامدى فر که به تازگى با پیشنهاد 
خود تنها یک میلیارد اضافه تر دریافت 

پیشنهاد قلال
ت و 
جم 
 به 
اى 
سیار 
رار 

س

بازگشت سرمربى سابق پرسپولیس به لیگ برتر و حضورش روى نیمکت 
فولاد منتفى شد تا این باشگاه سراغ گزینه جدیدش برود.

فولاد خوزســتان طى روز هاى گذشــته به طور جدى پیگیر حضور یحیى 
گل محمدى در راس کادرفنى این تیم بود و مذاکرات خود را به طور جدى با او 

آغاز کرد، اما این توافق به سرانجام نرسید.
هیئت مدیره باشگاه فولاد خوزستان روز سه شنبه و 24 ساعت قبل از دیدار 
مقابل گل گهر سیرجان در هفته شانزدهم لیگ برتر تصمیم به قطع همکارى 
با ایگناسیو مارتینز و دستیاران اســپانیایى وى گرفتند و قصد داشتند خیلى 

زود یحیى گل محمدى را به عنوان سرمربى جدیدشان معرفى کنند، اما این 
اتفاق نیفتاد و مذاکرات شــفاهى طرفین به جلسه حضورى و قرارداد نهایى 
نرسید اما حالا باشگاه فولاد خوزستان گزینه جالب توجه دیگرى مدنظر دارد 
و مى خواهد پس از لغو حضور یحیى گل محمدى در این تیم، محمد ربیعى 

سرمربى حال حاضر ذوب آهن را به خدمت بگیرد. 
باشگاه فولاد در تلاش اســت تا محمد ربیعى را راضى کرده و رضایت وى 

را از باشگاه ذوب آهن بگیرد تا او را به عنوان سرمربى جدیدش معرفى کند.

خوزستانی ها سراغ ربیعی آمده اند!



صاحب امتیاز: شرکت رسانه گستر نصف جهان

فرهنگى، اجتماعى،اقتصادى و سیاسىفرهنگى، اجتماعى،اقتصادى و سیاسى

خداونــد، محمــد (ص) را مبعــوث داشــت کــه بیــم دهنــده جهانیــان باشــد و 
امیــن وحــى او. و شــما اى جماعــت عربهــا، پیــش از آن، بدتریــن آییــن را 
داشــتید و در بدتریــن جایهــا بــه ســر مــى بردیــد و در زمینهــاى ســنگلاخ 
و ناهمــوار مــى زیســتید و بــا مارهــاى ســخت و کــرّ همخانــه بودیــد. آبى 
تیــره و ناگــوار مــى نوشــیدید و طعامــى درشــت و خشــن مــى خوردیــد و 
خــون یکدیگــر مــى ریختیــد و از خویــش و پیونــد بریــده بودیــد. بتــان در 

میــان شــما برپــا بودنــد و خــود غرقــه گنــاه بودیــد. 
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در مراسمى با حضور معاون سیاسى، امنیتى و اجتماعى استاندارى اصفهان و مدیرعامل 
آبفاى استان اصفهان سیستم مانیتورینگ و سامانه نظارت تصویرى هوشمند تصفیه 

خانه آب بابا شیخعلى اصفهان افتتاح شد.
معاون سیاسى، امنیتى و اجتماعى اســتاندارى اصفهان در این مراسم با تبریک اعیاد 
شعبانیه و دهه مبارك فجر از اقدامات آبفاى استان اصفهان در تامین پایدار آب شرب 
مردم در سراسر استان تقدیر و خاطرنشان کرد: قبل از انقلاب اسلامى جمع محدودى از 
شهرهاى استان از آب آشامیدنى سالم بهره مند بودند و تقریبا تمام روستاهاى استان از 
این نعمت بى بهره بودند که نتیجه آن وجود بیمارى هاى فراوان بود .ولى بعد از انقلاب 
اقدامات شــرکت آب و فاضلاب استان اصفهان در آبرســانى به شهرها و روستاهاى 

اصفهان بویژه در سال هاى اخیر قابل تقدیر است.
محمدرضا جان نثارى به اهمیت سیستم نظارت هوشمند تصفیه خانه آب اصفهان اشاره 
و افزود: اجراى این سیستم در تصفیه خانه بابا شــیخعلى اصفهان اقدام بسیار مهمى 
در زمینه پیشگیرى و پیگیرى اتفاقات اســت که نه تنها در این مجموعه بلکه در تمام 

تاسیسات مرتبط با آب اصفهان باید اجرا شود.
حسین اکبریان، مدیر عامل آبفاى اســتان اصفهان نیز در این مراسم با ارائه گزارشى 

از چگونگى آبرسانى به شهرها و روستاهاى تحت پوشــش تصفیه خانه آب اصفهان 
بیان کرد: این تصفیه خانه در سال 1368 راه اندازى شد و هم اکنون با ظرفیت 12/5

مترمکعب در ثانیه در 2 فاز، آب آشامیدنى براى 58 شهر و 300 روستاى استان را تامین 
مى کند.

نظارت تصویرى هوشمند
 روى تصفیه خانه آب اصفهان

اولین توربین بادى مقیاس کوچک در شهرك 
صنعتى مورچه خورت  احداث شد.

به گزارش روابط عمومى برق شهرستان شاهین 
شهر و میمه، هشتم بهمن ماه سال جارى جلسه 
اى با حضور ثقفى، مدیردفتر مدیریت مصرف 
شرکت توزیع برق اســتان اصفهان و هاشمى، 
کارشناس آموزش و ایمنى شهرستان شاهین 
شهر و همچنین حیدرى، مروج مدیریت مصرف 
برق شاهین شــهر و میمه در خصوص توسعه 
بهبود عملکرد توربین بادى شرکت گریبکس 

آسیا برگزار شد. 
این کارخانه صنعتى مجهز به نیروگاه خورشیدى 
نیز بود که طى جلسه برگزار شــده به بررسى 
چگونگى عملکرد بهتر نیروگاه خورشــیدى  و 
بادى، چگونگى رفع موانع براى احداث نیروگاه 
بادى در مقیاس بزرگ ، چگونگى ارتباط این دو 
نیروگاه و اســتفاده از آن هنگام قطع برق، حل 
مشکلات قطعى برق با استفاده از نیروگاه هاى 

تجدیدپذیر بادى و خورشیدى پرداخته شد.
در پایان نیــز از واحد تولید کارخانــه ،نیروگاه 

خورشیدى و بادى بازدید به عمل آمد.

بررسى عملکرد 
توربین بادى شرکت 

گریبکس آسیا
۱۱ پروژه عشایری در اصفهان 

به بهره برداری رسید

عملکرد خوب هلدینگ پتروپالایش 
اصفهان طی ۹ ماه 

مدیرکل امور عشــایر اصفهــان از افتتاح 11
پروژه عشایرى در هفت شهرستان این استان 

همزمان با دهه فجر خبر داد.
مختار اســفندیارى اظهار کرد: این پروژه ها با 
اعتبار بالغ بر 200 میلیارد ریال به بهره بردارى 
رســید. وى ادامه داد: احداث 16 کیلومتر راه 
عشایرى، 2 مجتمع تامین آب آشامیدنى، 53
استخر ذخیره آب با مجموع گنجایش 10 هزار 
متر مکعب و ساخت پل ها و دیگر ابنیه از جمله 
پروژه هاى مذکور است.مدیرکل امور عشایر 
اصفهان خاطرنشــان کرد: پروژه هاى امسال 
700 خانوار عشایرى را زیر پوشش قرار مى دهد 

و زمینه رفاه بیشــتر و افزایــش محصولات 
تولیدى عشایر را فراهم مى کند.

شمار عشایر استان اصفهان بالغ بر 60 هزار نفر 
در قالب 11 هزار خانوار است.

عشــایر ایــل بختیــارى از خوزســتان به 
شهرستان هاى فریدونشهر، چادگان و فریدن 
در غرب اصفهــان کوچ مى کنند و عشــایر 
ایل قشقایى از بوشــهر، فارس و کهگیلویه و 
بویراحمد رهسپار شهرســتان هاى سمیرم، 
دهاقان و شهرضا در جنوب استان مى شوند، 
همچنین عشایر عرب جرقویه در شهرستان 

جرقویه در شرق اصفهان سکونت دارند.

عملکرد خوب هلدینگ پتروپالایش اصفهان 
طى 9 ماه امسال منجر به افزایش 13 درصدى 

درآمدهاى عملیاتى این هلدینگ شد.
به گزارش روابط عمومى و بین الملل هلدینگ 
پتروپالایش اصفهان، بر اســاس برآوردهاى 
صورت گرفتــه درآمدهاى عملیاتى هلدینگ 
پتروپالایش اصفهان طى 9 ماه امســال رشد 
13 درصدى را به ثبت رســانده و در گزارش 
9 ماه این شرکت نیز شاهد رشد 14 درصدى 

هزینه هاى عملیاتى بوده ایم.
سود ناخالص شرکت نیز رشد 2 درصدى را به 
ثبت رسانده است، همچنین سایر درآمدهاى 

هلدینگ پتروپالایش اصفهان نیز که در سال 
گذشــته برابر با صفر بوده، رشد 36 درصدى 
را به ثبت رســانده که عملکرد خوبى را نشان 

داده است.

1780 فقره انشعاب غیر مجاز در ده ماهه سال جارى 
در سطح استان اصفهان کشف شــد که 1390 فقره 
انشعاب آب و 390 فقره انشــعاب فاضلاب را شامل 

مى شود.  
مدیر عامل آبفاى استان اصفهان با بیان اینکه نصب 
انشعاب غیرمجاز تجاوز به حقوق دیگران محسوب 
مى شود گفت: به همین منظور ســال گذشته ستاد 
شناسایى انشعابات غیر مجاز در آبفاى استان اصفهان 
تشکیل شد و به دنبال آن، در ده ماهه سال جارى تعداد 
انشعابات کشف شده نسبت به 12 ماهه سال گذشته 

دو برابر شده است.

حسین اکبریان انشــعابات غیر مجاز کشف شده در 
مناطق 6گانه شهر اصفهان را 633 فقره عنوان کرد 
و گفت: 60 درصد از مصارف این انشعابات غیر مجاز 
کشف شده مسکونى و 40 درصد غیر مسکونى بوده 

است .
اکبریان گفت: انشــعاب هاى غیرمجاز آب علاوه بر 
افزایش بى رویه مصرف، ســبب بروز خسارت هایى 
به شبکه توزیع و تأسیسات، اختلال در خدمات رسانى 
منظم و تضییع حقوق ســایر مشترکان، کاهش عمر 
مفید شبکه توزیع آبرسانى و همچنین افت فشار آب در 

شبکه توزیع مى شود.
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